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Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z IV sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 27 czerwca 2024r., które udostępnione jest na 

głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

BR.0002.8.(4).2024 

Protokół Nr IV/2024 

z obrad sesji Rady Powiatu Hajnowskiego 

w dniu 27 czerwca 2024 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Hajnówce (ul. A.Zina 1) 

(początek sesji - godz. 13:00, koniec - godz.16:23) 

 Do punktu 1 – go: 

Sesję otworzył i przewodniczył obradom Przewodniczący Rady Powiatu Hajnowskiego 

Jan Korcz. 

Przewodniczący Rady Powiatu Jan Korcz: Dzień dobry państwu. Otwieram IV sesję rady 

Powiatu Hajnowskiego. Witam serdecznie pana starostę Andrzeja Skiepko. Wicestarostę 

Justynę Jarmocik, wszystkich radnych. Radnych sejmiku wojewódzkiego Mikołaja 

Janowskiego. Igora Łukaszuka witam Powiatowego Inspektora Sanitarnego Julitę Gerasimiuk 

dyrektora SP ZOZ w Hajnówce, Grzegorza Tomaszuka dyrektora, Jolantę Prusinowską panią 

Lucynę Wojciuk, Poradnia Psychologiczno- Pedagogiczna w Hajnówce. Agnieszka Andrejuk, 

Środowiskowy Dom Samopomocy w Hajnówce. Pani Raisa Dawidziuk, Dom Pomocy 

Społecznej "Rokitnik". Witam wszystkich pozostałych naczelników starostwa. Witam 

pozostałych gości obecnych na sali, za pośrednictwem telewizji witam mieszkańców Powiatu 

Hajnowskiego. Nasze obrady są transmitowane na żywo i są udostępniane na stronie 

internetowej Powiatu Hajnowskiego. Na podstawie listy obecności stwierdzam, że w sesji 

uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały.  

Za pośrednictwem telewizji witam mieszkańców Powiatu Hajnowskiego. Nasze obrady 

oczywiście są transmitowane. Link do transmisji jest umieszczony na stronie Starostwa 

Powiatowego w Hajnówce (www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski).  

Do punktu 2-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Otrzymaliście państwo porządek obrad, czy w tej 

sprawie ktoś chce zabrać głos? O, proszę bardzo, pan starosta.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni 

państwo wnioskuję w imieniu zarządu powiatu o uzupełnieniu porządku obrad dzisiejszej sesji 

o zmianę uchwały rady powiatu z dnia 28 grudnia 2012 roku w sprawie nadania statutu 

Samodzielnemu Publicznemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Hajnówce. Od razu może 

wyjaśnię, o co chodzi. W statucie SP ZOZ w Hajnówce był zapis o kadencyjności rady 

społecznej, która funkcjonuje przy naszym szpitalu i wnioskuje się, aby kadencja również rady 

społecznej SP ZOZ była pięcioletnia, a więc tak jak rady powiatu, aby była ciągłość pracy. To 

tylko tego dotyczy i bardzo proszę o przyjęcie autopoprawki do uzupełnienia porządku 

dzisiejszej sesji.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dobrze, to od razu ten wniosek przegłosujemy 

zgłoszony przez pana starostę. Kto jest za? Proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję za głosowało 15 radnych.  

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Głosowanie w sprawie Wniosek Zarządu Powiatu o uzupełnienie porządku obrad w pkt 12 

o przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/151/12 Rady Powiatu 

Hajnowskiego z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie nadania statutu SP ZOZ w Hajnówce 

- czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 13:04, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: I teraz jest jeszcze drugi wniosek, tak? Nie, nie 

porządek przyjęty do porządku wniosek, który został zgłoszony. I teraz jeszcze właśnie drugi 

wniosek, tak, przez przewodniczącego komisji skarg i wniosków, Stefana Niczyporuka, proszę 

go przedstawić.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Stefan Niczyporuk: Szanowny 

Panie starosto, Panie przewodniczący, szanowni koledzy, koleżanki, szanowni goście. Jako 

przewodniczący Komisji Skarg, wnioski i petycji chciałbym zgłosić wniosek o uzupełnienie 

porządku obrad IV sesji rady powiatu o przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

złożonej w interesie publicznym dotyczącej inicjowania nowoczesnych technologii 

automatyzacji w procesach administracyjnych. Też chciałbym, żeby ten wniosek został 

włączony do obrad sesji.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dobrze, dziękuję bardzo. Też przystąpimy do 

przegłosowania tego wniosku. Kto jest za, proszę nacisnąć i podnieść rękę. Kto się wstrzymał. 

Kto jest przeciw? Dziękuję, 15 radnych głosowało za.  

Głosowanie w sprawie Wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji o uzupełnienie 

porządku obrad w pkt 12 o przyjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w 

interesie publicznym dotyczącej inicjowania nowoczesnych technologii automatyzacji w 

procesach administracyjnych - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 13:05, wyniki: ZA: 

15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad IV sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie IV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. 

2. Przedstawienie porządku obrad sesji. 

3. Przyjęcie protokołu z II i III sesji Rady Powiatu. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. 

5. Informacja o pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

6. Raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2023r.: 

- przedstawienie Raportu o stanie Powiatu Hajnowskiego za 2023r., 

- debata, 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

7. Sprawozdanie z realizacji budżetu za 2023r.: 

- rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

Powiatu Hajnowskiego za 2023r., 

- wniosek Komisji Rewizyjnej, 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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- opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 

- dyskusja, 

- podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2023r.; 

- podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

8. Informacja o wykonaniu w 2023r. planu finansowego SP ZOZ w Hajnówce: 

- podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego  

SP ZOZ w Hajnówce za 2023r. 

9. Sprawozdanie z działalności Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. 

10. Informacja na temat działań związanych z promocją powiatu, współpracą z zagranicą ( zawarte 

porozumienia) i funkcjonowania Centrum Turystyki i Promocji „Kraina Żubra”. 

11. Ocena zasobów pomocy społecznej za 2023r. 

12. Powzięcie uchwał:  

12.1. w sprawie zmian w budżecie na 2024r; 

12.2. w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Hajnówce; 

12.3. w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu; 

12.4. w sprawie zmiany uchwały Nr III/11/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 28 maja 

2024r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Hajnowskiego. 

12.5. w sprawie zmiany uchwały Nr XX/151/12 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 28 grudnia 

2012r. w sprawie nadania statutu SP ZOZ w Hajnówce; 

12.6. w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym dotyczącej inicjowania 

nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach administracyjnych. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14.Zamknięcie obrad IV sesji Rady Powiatu Hajnowskiego.   

 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Tak wygląda porządek i teraz go poddamy 

głosowaniu. Kto jest za, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk. Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Za głosowało 15 radnych. Dziękuję bardzo.  

Głosowanie w sprawie Przedstawienie porządku obrad IV sesji - czas głosowania: 27 

czerwca 2024, godz. 13:08, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Do punktu 3-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do kolejnego punktu, przyjęcie protokołu 

z II i III sesji Rady Powiatu Hajnowskiego. Informuję, że zgodnie z § 33 ustęp 4 statutu Powiatu 

Hajnowskiego, poprawki, uzupełnienia do protokołu mogą być wnoszone przez radnych i 

powinny być zgłaszane nie później niż do rozpoczęcia sesji Rady, na której następuje przyjęcie 

protokołu. O uwzględnieniu poprawek do protokołu z poprzedniej sesji oraz rozstrzygnięciu 

wątpliwości co do jej treści decyduje Rada. I teraz tak. Poddaję pod głosowanie przyjęcie 

protokołu z II sesji rady powiatu. Kto jest za? Proszę nacisnąć podnieść rękę. Kto się wstrzymał. 

Kto jest przeciw? Dziękuję, wszyscy byli za. 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Głosowanie w sprawie Przyjęcie protokołu z II sesji Rady Powiatu - czas głosowania: 27 

czerwca 2024, godz. 13:09, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: I teraz poddaję pod głosowanie przecięcie protokołu z 

III sesji rady powiatu. Kto jest za. Proszę nacisnąć przycisk i podnieść rękę. Kto jest przeciw? 

Kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo, za głosowało 15 radnych.  

 Głosowanie w sprawie Przyjęcie protokołu z III sesji Rady Powiatu - czas 

głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 13:09, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna 

Jarmocik (ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), 

Krzysztof Eugeniusz Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), 

Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Do punktu 4-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, informacja przewodniczącego rady 

dotycząca zgłaszanych interpelacji i zapytań. W okresie od ostatniej sesji rady powiatu zostały 

złożone następujące zapytania: radny Henryk Łukaszewicz, 5.06.2024r. w sprawie rozszerzenia 

działalności centrum zdrowia psychicznego w Hajnówce o pomoc medyczną dla dzieci i 

młodzieży. Radny Henryk Łukaszewicz, 5.06.2024r. w sprawie remontu budynku warsztatów 

drzewnych przy Zespole Szkół Zawodowych w Hajnówce. I radny Henryk Łukaszewicz, 

5.06.2024r., w sprawie okoliczności powołania komisji rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

wniosków i petycji. Jeszcze jakieś wyjaśnienie, zgodnie z § 19 statutu powiatu, radni mogą 

składać interpelacje, zapytania do starosty za pośrednictwem przewodniczącego rady. 

Interpelacje i zapytania składane są na piśmie do przewodniczącego rady na sesji lub w okresie 

między sesjami, które przekazuje niezwłocznie staroście. Odpowiedź na interpelacje zapytania 

jest udzielona na piśmie przez starostę lub osobę przez niego wyznaczoną nie później już 

terminie 14 dni od dnia otrzymania. Treść interpelacji i zapytań udzielonych odpowiedzi 

podawana jest do publicznej wiadomości poprzez niezwłoczną publikację w biuletynie 

informacji publicznej i na stronie internetowej powiatu oraz wywieszenie na tablicy 

informacyjnej w starostwie powiatowym. 

Radni nie zgłosili uwag i pytań w tym punkcie. 

Informacja dotycząca zgłoszonych interpelacji i zapytań została przez Radę przyjęta. 

Do punktu 5-go: 

 Przewodniczący Rady Jan Korcz: I teraz przechodzimy do punktu 5, informacja o 

pracy zarządu w okresie między sesjami. Informacja do radnych została przesłana. Czy jest 

jakiś wniosek pana starosty? Proszę bardzo.  

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, dzisiaj 

również Zarząd Powiatu Hajnowskiego obradował na swoim posiedzeniu nr 8. Przyjęliśmy 

autokorektę do uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2024 rok, jak również 

podjęliśmy uchwałę zarządu w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej zaliczenia drogi do 

kategorii dróg gminnych. Tutaj chodzi o drogę gminną w Gminie Narewka. I sprawy różne. 

Dziękuję bardzo, panie przewodniczący.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy ktoś z Państwa radnych ma jakieś właśnie 

pytania w sprawie właśnie informacji o pracy zarządu w okresie międzysesyjnym? Dziękuję, 

Nie widzę, tą informację przyjmujemy bez głosowania  

Do punktu 6-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Punkt 6, Raport o stanie Powiatu Hajnowskiego za 

2023 rok. Przedstawienie raportu o stanie powiatu za 2023 rok. Państwo dostaliście te 

materiały. I teraz możemy przystąpić do debaty, zgodnie z artykułem 30 punkt a ustawy o 

samorządzie powiatowym nad przedstawionym raportem. Aha, to najpierw proszę o 

przedstawienie raportu o stanie powiatu za 2023 rok. Proszę bardzo.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni 

państwo. Dokument, który państwo otrzymaliście, jest obszerny, bo ponad 100 stronicowy. 

Natomiast nie dało się tego skrócić, gdyż informacje zawarte w nim tak naprawdę przedstawiają 

ogrom pracy, którą włożyło starostwo powiatowe w Hajnówce i wszystkie jednostki, które są 

wpisane do starostwa, również radni poprzedniej kadencji, jak również zarząd powiatu. Do 

pracy Zarządu odniosę się również przy uchwale budżetowej za 2023 rok. Szanowni państwo, 

przede wszystkim, dokument który przedstawiliśmy jest syntezą działań, projektów i inicjatyw 

podejmowanych przez Powiat Hajnowski w 2023r. Ale żeby był tak naprawdę zrozumiany i 

czytelny, musi zawierać ciągłość chociażby budżetu, ciągłość prac i zamierzeń, które były nie 

tylko w 2023 roku realizowane, ale również wcześniej. Dlatego też, przedstawiając raport o za 

2023 rok o stanie Powiatu Hajnowskiego, jest nawiązywanie do całej poprzedniej kadencji, a 

nawet jeszcze dalej wstecz. Mówiąc o raporcie, należy szczególną uwagę skupić na budżecie 

w 2023 roku, do którego również odniosę się podczas uchwały absolutoryjnej. Szanowni 

państwo, 22 grudnia 2022r. rada Powiatu Hajnowskiego przyjęła budżet w wysokości po stronie 

dochodów, będę operował zaokrąglonymi cyframi, tak żeby również widzowie mieli większą 

jasność przy przedstawianiu cyferek. Po stronie dochodów to była kwota 76 milionów, prawie 

800000, natomiast po stronie wydatków w 81 milionów 480 tysięcy, w tym wydatki majątkowe, 

co jest niezwykle ważne, prawie 30 milionów złotych. Na przestrzeni 2023 roku zarząd 

powiatu, jak również Rada Powiatu korygowały budżet Powiatu Hajnowskiego w 2023 roku i 

wprowadzone zmiany zwiększyły budżet po stronie dochodów o kwotę prawie 13 milionów 

700 złotych, po stronie wydatków prawie 13 milionów złotych. Również planowany był deficyt 

w wysokości 4.370.000 zł, ale na zakończenie roku w 2023 ten deficyt wyniósł tylko 904.000 

zł i został pokryty wolnymi środkami, a było w planie również zaciągnięcie kredytów. To było 

związane oczywiście nie z bieżącym utrzymaniem czy prowadzeniem działalności bieżącej 

powiatu hajnowskiego, ale przede wszystkim na szerokie inwestycje, które były zaplanowane. 

Także wynik lepszy, który zakładaliśmy był o prawie 3,5 miliona złotych. Szanowni państwo, 

w raporcie dość szczegółowo są zapisane poszczególne pozycje. Ja bym chciał się odnieść do 

niektórych zapisów i troszkę przybliżyć również Państwu więcej informacji o realizacji 

przedsięwzięć. Tak naprawdę rok 2023 to był zresztą i cała kadencja, tak jak właśnie mówiłem, 

że będę się odnosił w tym raporcie również do całej kadencji, a nawet jeszcze wstecz, o którym 

później też kilka słów wspomnę. Szanowni Państwo, jeżeli chodzi o spotkania z mieszkańcami, 
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najwięcej zawsze zapytań i interwencji było o inwestycje drogowe. Dlatego też ogrom środków 

został pozyskany w 2023 roku na realizację właśnie tych zadań inwestycyjnych. Tak naprawdę 

rozpoczęliśmy komunikacyjną rewolucję. I to państwo mają bardzo dokładnie zapisane w tym 

raporcie. Natomiast ja się odniosę do szczególnego programu, który również realizowaliśmy 

wspólnie ze starostwem i zarządem dróg powiatowych w Hajnówce, ale również z naszymi 

partnerami, z gminami z Powiatu Hajnowskiego, że wszystkimi gminami. Szanowni państwo, 

w związku z sytuacją przygraniczną która rozpoczęła się kilka lat wstecz, również nasze ciągi 

komunikacyjne uległy degradacji. Dlatego też rząd Polski postanowił, postanowił taką 

specjalną furtkę utworzyć na składanie wniosków na realizację zadań z zakresu właśnie 

odbudowy i modernizacji czy też naprawy dróg przygranicznych gminnych i powiatowych. 

Warunek był jeden taki, że wniosek mógł być złożony do 30 milionów złotych przez dany 

samorząd. Drugi warunek, to jest ten, który tylko wskazywał na naprawę dróg asfaltowych. I 

teraz odniosę się do tego co się wydarzyło w pierwszej i w drugiej, w trzeciej kadencji, kiedy 

rady powiatu pomimo zaciągania kredytów naprawiały drogi. Bo bardzo dużo informacji na 

przestrzeni chociażby dwudziestu lat było takich, że powiat się zadłuża, natomiast, szanowni 

państwo, nie zadłużał się nigdy na bieżące utrzymanie starostwa samego czy też jednostek. 

Natomiast wszystkie zaciągnięte kredyty były związane z budową dróg na terenie Powiatu 

Hajnowskiego. I oto tak fajnie się stało, że po dwudziestu kilku latach możemy odtwarzać te 

drogi powiatowe asfaltowe, które zostały zniszczone. Także dzisiaj jedynie mogę podziękować 

wszystkim radom i zarządom, które podejmowały bardzo odważne decyzje, ale, tak jak 

mówiłem na każdym spotkaniu w gminie, oficjalnym czy też nieoficjalnym, zawsze temat dróg 

przewijał się najbardziej. Jeden punkt spełniliśmy, że składamy wnioski na drogi powiatowe, 

natomiast oszacowaliśmy, że przebudowa, modernizacja naszych dróg powiatowych na terenie 

Powiatu Hajnowskiego to wartość nie 30 milionów, na które mogliśmy złożyć wniosek, 

mogliśmy złożyć wniosek tylko wartość około 90 milionów złotych. Jak teraz skorzystać z 

takiej ilości pieniędzy? Otóż, dzięki wspaniałej współpracy od pierwszej kadencji rady powiatu, 

która miała miejsce na początku lat dwutysięcznych do szóstej kadencji, która mija, ta 

współpraca z samorządami była wzorowa. Tak naprawdę niektóre powiaty zazdroszczą tak 

dobrej współpracy z samorządami miejskimi i gminnymi na terenie powiatu hajnowskiego. I 

otóż była furtka możliwa do zrealizowania tych wszystkich zamierzeń poprzez składanie 

wniosków przez gminy w naszym imieniu na drogi powiatowe. I tak też się stało, że większość 

gmin- tutaj też jest w raporcie wymienione, jakie gminy składały natomiast tą pulę całą 

wykorzystujemy. Te wnioski, które zostały złożone na drogi powiatowe przez zarząd dróg 

powiatowych, jak również przez gminy na swoje drogi gminne i że przy okazji nasze drogi 

powiatowe uzyskały akceptację i w tym miejscu chcę bardzo serdecznie podziękować 

ówczesnym inicjatorem tego ogromnego przedsięwzięcia, bo tak naprawdę to realizacja tych 

projektów rozpoczęła się w tym roku, natomiast te środki zostały pozyskane w roku ubiegłym. 

Bardzo serdecznie tutaj chcę podziękować w imieniu zarządu ustępującego- bo tak mogę też 

mówić dzisiaj jako starosta Hajnowski kolejnej kadencji, wiceministrowi Obrony Narodowej, 

panu Michałowi Wiśniewskiemu, zarządowi Województwa Podlaskiego z panem marszałkiem 

Arturem Kosickim na czele, z panem dyrektorem Mikołajem Janowskim radnym sejmiku, ale 

przede wszystkim dyrektorem Zarządu Dróg powiatowych w Hajnówce. I moim wszystkim 

koleżankom i kolegom z samorządowców, samorządowcom z Powiatu Hajnowskiego, za 

podjęcie tego gigantycznego zadania. W tej chwili niektóre prace już trwają natomiast musimy 

je w większości w 90 kilku procentach wykonać jeszcze w tym roku. I szanowni państwo, tyle 

na temat dróg, bo to można mówić o każdej drodze, o jej realizacji bardzo dużo, natomiast 

jeszcze tylko dodam jedno zdanie, że realizacja każdej drogi czy gminnej, czy powiatowej na 

terenie miasta, jest, wiadomo, dużo, dużo droższa niż w terenie. Tutaj dochodzą przebudowy 
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wszystkich mediów podziemnych, a więc to nie jest nakładka, tylko tak naprawdę modernizacja 

od podszewki, tak można nazwać. Natomiast w terenie to są drogi, które prowadzą między 

miejscowościami i tak naprawdę czasami wystarczy tylko nakładka. Natomiast, jak jestem przy 

drogach, to też tylko taka informacja dla państwa, że trwają ciągle prace odnośnie w końcu 

spowodowania, aby kategoryzację dróg w Polsce unormować, bo tak naprawdę bardzo dużo 

dróg powiatowych prowadzi do lasu, prowadzi na pola. Natomiast jest zapis, że droga 

powiatowa to przede wszystkim łączy 2 gminy, gminne miejscowości. Myślę, że kiedyś do tego 

pewnie dojdziemy, ale jak jestem tutaj przy drogach jeszcze raz bardzo chcę wszystkim 

kolegom i koleżankom samorządowcom i tym, którzy bardzo ciężko pracowali przy tych 

projektach, bardzo serdecznie podziękować. Kolejny temat: prace scaleniowe. Muszę państwu 

powiedzieć, że jesteśmy jednym z liderów w województwie podlaskim, jeżeli chodzi o prace 

scaleniowe, bo w przeciągu właśnie tej kadencji i właśnie pewnie dwóch lat poprzedniej 

kadencji, gdzie ten program dopiero wchodził, wartość całkowita tych projektów to prawie 60 

milionów złotych. 4.3 miliona wydatkowano w 2023 roku, i to były końcówki na wykonanie 

prac poscaleniowych na takich obiektach jak Tarnopol, Tarnopol i Kotłówka. Natomiast 

rozpoczęliśmy już prace poscaleniowe na obiekcie Eliaszuki i inne w miejscowości Planta. 

Jesteśmy w przeddzień w zasadzie ogłoszenia przetargów na prace poscaleniowe na obiekcie 

Eliaszuki i inne na pozostałych właśnie obiektach, jak również Dubicze Cerkiewne wartość 

tych prac, które musimy wykonać do czerwca 2025 roku, to jest około trzydziestu milionów 

złotych. Także przed nami dość duże kolejne wyzwanie. Ale chcę tutaj też zwrócić uwagę, że 

to jest niezwykle ciężka praca. Akurat najwięcej pracy ma wydział geodezji, ale że robi to 

dobrze, to muszę państwu powiedzieć, że obiekty nasze Kotówka i inne był w pracach 

scaleniowych sklasyfikowany na trzecim miejscu w Polsce, jeżeli chodzi o nagradzanie 

najlepszych obiektów, natomiast Eliaszuki i inne zdobył pierwsze miejsce w Polsce. Miałem 

możliwość odbierania takiej nagrody. Szanowni Państwo, również w ubiegłym roku 

przystąpiliśmy do programu odbudowy zabytków. Na ten cel pozyskaliśmy 2.400.000 zł 

realizacja rozpoczęła się w ubiegłym roku, kontynuowana będzie również w tym roku. Trwa 

modernizacja LO Nr 1. Z wczorajszego spotkania z wykonawcą wynika, że w terminie zostaną 

prace zakończone, chociaż jak przy każdej inwestycji, czy drogowej, czy takiej jak w naszej 

szkole, jest bardzo dużo problemów, bo to są też prace, które nie były w ogóle planowane, czy 

nieprzewidziane, czy w ogóle niemożliwe do zweryfikowania przed rozpoczęciem takiej 

modernizacji. Przypomnę tylko, że koszt tej inwestycji to osiem milionów złotych. Mieliśmy 

dotacje, pięć milionów z Polskiego Ładu, natomiast w swoim budżecie zapisane mieliśmy 

milion złotych, ale zarząd i później rada Powiatu Hajnowskiego przychyliła się, aby 

sfinansować dodatkowymi środkami, właśnie w wysokości dwóch milionów, aby ten wkład 

własny nie był milion, tylko trzy miliony złotych. Oczywiście przy rozliczeniu będziemy się 

posiłkować kredytem, który jest w trakcie zaciągania, a który rada powiatu przyzwoliła, jak 

również regionalna izba obrachunkowa. Odniosę się w kilku słowach do turystyki, i tutaj też 

jest dość dokładna informacja. Natomiast w związku z tą sytuacją przygraniczną- bardzo trudną 

sytuacją, jeżeli chodzi o przedsiębiorców na terenie Powiatu Hajnowskiego, a w szczególności 

Białowieża i te wszystkie przygraniczne miejscowości bardzo mocno ucierpiały ze względu na 

poprzednią stan wyjątkowy i później zakaz wjazdu na te tereny. Był ogrom pracy wykonanej 

przez moich pracowników, również ze starostwa Powiatowego w Hajnówce, z Urzędu Miasta 

Hajnówka, z lokalnej organizacji turystycznej, aby wizerunek naszego regionu znowu 

przywrócić i aby turyści z powrotem do nas mogli powracać. Dlatego uczestniczyli pracownicy 

w najróżniejszych targach, które będą organizowane przez urząd marszałkowski Województwa 

Podlaskiego, jak również miałem sam możliwość uczestniczenia chociażby w związku 

powiatów Polskich w różnych miejscach w Polsce, zawsze jechałem z materiałami, żeby 
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zachęcić do przyjazdu tutaj, do, do naszego regionu. Również dzięki bardzo dobrej współpracy 

z kolegami z ludowych zespołów sportowych który którzy odpowiadają za sport ludowych 

zespołów sportowych w Polsce udało się zorganizować konferencję w samej Białowieży jak 

również konferencję geodetów z całej Polski, tak aby faktycznie zachęcić do naszego, do 

przyjazdu na nasz wspaniały teren, do naszych niezwykle gościnnych mieszkańców. Szanowni 

Państwo, odniosę się również do Domu Dziecka w Białowieży. Tak się stało, że na przestrzeni 

w ostatnich kilkudziesięciu lat dom dziecka mógł funkcjonować w ilości nawet 

siedemdziesięciu osób, później pięćdziesiąt osób, później ustawa nakazała tylko 

trzydziestoosobową grupą można było w jednym domu dziecka organizować. Natomiast chyba 

od dwóch lat mamy taką sytuację, że dom dziecka to jest czternaście osób. Do tego są również 

dzieci, które trafiają z przekraczania granicy polsko - białoruskiej, i oczywiście z tym mamy 

dość dużo problemów, bo to jest i inna kultura, inny język, natomiast tutaj chcę podziękować, 

bo widzę panią dyrektor, panią Jolantę Prusinowską, która niezwykle profesjonalnie podchodzi 

do każdego zgłoszenia przez służby mundurowe i przyjęcia tych osób. Ale oczywiście mamy 

też związane z tym ograniczenia. Jak jestem przy PCPR również chcę tutaj podkreślić, że 

odmieniają się nasze placówki w środowiskowym domu samopomocy, w Domu Pomocy 

Społecznej, poprzez niezwykle aktywną pracę dyrektorów, jak również pracowników tych 

jednostek. Nawiążę również do urzędu pracy, do poradni psychologiczno - pedagogicznej czy 

pozostałych placówek szkolnych, gdzie faktycznie zaangażowanie dyrektorów i pracowników 

jest na bardzo wysokim poziomie. Również państwo mają obszerną informację nie tylko w tych 

materiałach o pracy naszego szpitala w Hajnówce pod kierownictwem pana Grzegorza 

Tomaszuka. Pomimo tej bardzo trudnej sytuacji- ciągle mówię o przygranicznej- wywiązuje się 

ze swoich zadań niezwykle należycie i jest niezwykle doceniany, jeżeli chodzi o i Wojewodów, 

i obecnego, i poprzedniego, przez, przez marszałków, natomiast bardzo chcę serdecznie 

podziękować dzisiaj za ogromny wkład pracy wszystkich pracowników szpitala, za to, że o 

nasze zdrowie dbają w sposób szczególny, ale tak naprawdę udzielają pomocy wszystkim 

potrzebującym. Myślę, w wolnych wnioskach to być może dokładnie wybrzmi jeszcze z ust 

pana dyrektora, ale za to chcę bardzo serdecznie podziękować. Chcę państwu również 

przekazać taką informację, i tu też jest zawarta, że jesteśmy jedynym powiatem w 

województwie podlaskim, pewnie nielicznym też, jeżeli chodzi o kraj, że mamy swoją komórkę 

związaną z odnawialnymi źródłami energii. Wspólnie z partnerem niemieckim prowadziliśmy 

różne projekty, dzięki którym mieszkańcy Powiatu Hajnowskiego mogli skorzystać z 

doradztwa takiego bezpośredniego, i właśnie moi pracownicy tego doradztwa udzielali, dalej 

się cieszy dużą popularnością i bardzo fajnie, że w mieście Hajnówka również jest taki punkt 

konsultacyjny i zajmuje się osoba za to odpowiedzialna. Jak Jestem przy odnawialnych 

źródłach energii chcę państwu przekazać też taką informację, że większość naszych placówek 

ma instalacje fotowoltaiczne, w sumie mamy około 120 kW już zainstalowanych. W tej chwili 

będą prace wykonane na liceum Nr 1, ale o szczegółach, jak, jak będzie taka potrzeba również 

powiem. Również nieodpłatną pomoc prawną prowadzimy i nie tylko w Hajnówce, ale również 

tam, gdzie jest potrzeba wypływająca z gmin. Gmina w zasadzie tylko udostępnia nam 

pomieszczenie, natomiast pracownicy, którzy prowadzą pomoc nieodpłatną, też dojeżdżają do 

miejscowości gminnych, ale cała procedura jest prowadzana oczywiście przez naszych 

pracowników. Gdy mówiłem o turystyce, myślę, że niezwykle ważnym elementem, do którego 

wróciliśmy po dwuletniej przerwie związanej z pandemią, później z tą sytuacją przygraniczną, 

powrót do dużej imprezy nordic wolking, Puchar Polski, który był oceniany jako jeden z 

najlepszych w kraju, zresztą mieliśmy tak zwane złote, złotymi literkami zapisane dyplomy za 

najlepiej zorganizowaną imprezę w Polsce. W tym roku również chcemy to zorganizować 21 

września. Taka jest ostatnia informacja przekazana przez panią naczelnik. Szanowni Państwo, 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


9 
 

Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z IV sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 27 czerwca 2024r., które udostępnione jest na 

głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

rok 2023 był również dla Zarządu Powiatu Hajnowskiego wyjątkowy, dla Rady Powiatu 

Hajnowskiego, myślę, dla pracowników i wszystkich jednostek, gdyż w takim rankingu 

prowadzonym przez Związek Powiatów Polskich, Powiat Hajnowski został sklasyfikowany na 

drugim miejscu w powiatach do sześćdziesięciu tysięcy za rozwój właśnie w różnych 

dziedzinach. Natomiast również jedyna nagroda przypadała dla powiatu w poszczególnych 

kategoriach, w kategorii do sześćdziesięciu tysięcy zdobyliśmy jako jedyni nagrodę super 

powiat i myślę, że to jest najlepsze podsumowanie do tego, aby ten raport przyjąć i oczywiście 

wotum zaufania dla zarządu uchwalić. Szanowni państwo, jeszcze raz chcę podziękować 

wszystkim radnym poprzedniej kadencji, zarządowi, dziękuję, pani Wioli za obsługę w 

ubiegłym roku. Dziękuję wszystkim kierownikom jednostek, którzy pracowali na ten raport, 

który przedstawiałem wszystkim pracownikom. jestem dobrej myśli, że kolejny raport za 2024 

rok też nie będzie gorszy, bo tych inwestycji, a w szczególności drogowych, mamy w granicach 

100 milionów złotych na naszych, chociażby tylko drogach powiatowych. Jestem oczywiście 

dobrej myśli. Natomiast przed nami dużo pracy, ale to już nie temat, jeżeli chodzi o 

przedstawienie raportu za 2023 rok. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dziękuję bardzo, panie starosto. I otwieram debatę na 

temat raportu o stanie powiatu za 2023 rok. Zapraszam, panie i panów radnych, proszę bardzo, 

pan radny Sirak. 

Radny Jerzy Sirak: Słusznie pan starosta Skiepko tutaj podkreśla znaczenie programu 

modernizacji dróg powiatowych, to że w tym i w przyszłym roku będziemy mogli zrealizować 

tak dużo dróg powiatowych ze środków rządowych cieszy nas wszystkich, ale żeby realizacja 

tak ambitnego, prawie że rewolucyjnego programu modernizacji dróg powiecie była możliwa, 

to, tak jak pan starosta wspomniał, bardzo ważna była ta praca w ciągu minionych, mówiąc 

szczerze, prawie ponad dwudziestu lat. Ja pamiętam, kiedy nasz powiat został utworzony, tych 

dróg powiatowych było około pięćset dwudziestu kilometrów, natomiast dróg utwardzonych 

było zaledwie 124 kilometry. Praca przed przez lata, od 2000 roku, zarządu dróg powiatowych 

i oczywiście z finansowym wsparciem z Powiatu Hajnowskiego, umożliwiła utwardzenie 

poprzez metodę powierzchniowego utrwalania dziesiątków kilometrów dróg. I to, co w tym i 

w przyszłym roku się zrobi, to jest prawdziwa rewolucja, ale ona jest możliwa właśnie dlatego, 

że przez te poprzednie lata te powierzchniówki zostały utworzone. Dzisiaj nie musimy robić 

podbudowy, nie musimy robić pewnych prac ziemnych, tylko po prostu najlepiej, wie o tym 

pan Janowski, zrobić nakładki 4, 5 centymetrowe na tych dziesiątkach kilometrów dróg. A 

oprócz tego, że te drogi będą dużym ułatwieniem komunikacyjnym dla nas to bardzo wiele z 

tych dróg powiatowych przebiega w bardzo atrakcyjnych terenach przyrodniczych. Także, 

oprócz tego, że będą to drogi dla naszej wewnętrznej komunikacji, bardzo często będą to bardzo 

atrakcyjne, również drogi do jazdy rowerowej i także myślę, że zarząd dróg powiatowych zrobi 

wszystko, żeby wzorowo to zadanie wypełnić, i z końcem przyszłego roku będziemy mogli 

powiedzieć, że ta docelowa rewolucja powiatowa na drogach powiatowych się dokonała. 

Chociaż jeżeli chodzi o miasto, tak jak starosta wspomniał tu skala wydatków, skala inwestycji 

na drogach powiatowych jest duża, trudniej, dużo trudniejsza, ale też dużo zrobiliśmy. Wierzę, 

że w przyszłości jeszcze również tą ulicę Wrzosową wspólnie z miastem też to zrobimy, także 

dziękuję bardzo. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Powołuje się tutaj pan starosta, mówi, że do 30 maja 

powinien być raport przedstawiony na radę radnym, ten raport trafił do nas w czerwcu. Czy to 

nie jest naruszenie przepisów terminu? 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: To znaczy, może, no, my wiemy, że pan tu się 

czepia, no nic, przepraszam, zwrócił uwagę, że do końca. Zawsze było tak, że mieliśmy można 

nie podawać podstawy prawnej i wtedy nie będę nic mówił. Dobrze, ale zawsze tak mieliśmy, 
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no, że na czerwcowej sesji przedstawiany był raport i nigdy się z tym nie spotkaliśmy, 

ewentualnie przesłany był, kiedy? Trzeciego? Dobrze skończmy ten temat, na przyszłość 

proszę wziąć to pod uwagę zarząd powiatu najpierw przyjmuje raport i później przesyła dla 

radnych i do końca maja raport został przyjęty i tu termin jest zachowany. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Ustawa mówi, do rady powiatu do 30 maja, nie do 

zarządu.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Poprawimy się, ewentualnie jeszcze skonsultujemy 

z kancelarią prawną naszego powiatu i wyjaśnimy tą sprawę.  

Radny Henryk Łukaszewicz: Wystarczy artykuł otworzyć.  

Przewodniczący Rady Jan Korcz: No dobrze, kto jeszcze chce zabrać głos, proszę 

bardzo. Nie widzę. W związku z tym zamykam debatę na temat raportu o stanie powiatu za 

2023 rok i przejdziemy do podjęcia uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania zarządowi 

Powiatu Hajnowskiego. Dobrze, przystąpimy do głosowania. Kto z pań i panów jest za 

przyjęciem? Proszę nacisnąć i podnieść rękę, kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dziękuję 

bardzo. 14 radnych głosowało za, jedna osoba się wstrzymała. Dziękuję bardzo. Ale 15 jest już. 

Czyli pan starosta się wstrzymał, tak? No, dobra no, trudno się mówi. Dobrze, także uchwała 

została przyjęta. Dziękuję bardzo. Pomylił się pan starosta. Oddał głos, ale jest 14 głosów za, 

to także dziękuję bardzo. To tylko u pana starosty nie było, u państwa reszty wszystko było 

dobrze? Reasumpcję głosowania? Nie, nie, nie będzie afery? Dobrze, to pan starosta się 

wytłumaczy. Dobra, zostawiamy tak jak jest, 14 głosów za, 1 głos się wstrzymał. 

Głosowanie w sprawie Podjęcie uchwały Nr IV/14/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 27 czerwca 2024r. w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu 

Hajnowskiego - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 13:45, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (WSTRZYMUJĘ SIĘ) 

Uchwała Nr IV/14/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie udzielenia wotum zaufania Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

 Do punktu 7-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do kolejnego punktu, sprawozdanie 

z realizacji budżetu za 2023 rok. Jest pierwszy punkt: rozpatrzenie sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Powiatu Hajnowskiego za 2023 rok. Państwo 

mieli te informacje, ale proszę bardzo, pan starosta o zabranie głosu.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni 

zebrani. W imieniu kierowanego przeze mnie zarządu Powiatu Hajnowskiego przedkładam 

Wysokiej Radzie do zatwierdzenia sprawozdanie finansowe za 2023 rok, oczywiście 

sprawozdanie z wykonania budżetu. Tak jak już wspomniałem, budżet na rok 2023 Rada 

Powiatu Hajnowskiego uchwaliła w dniu 22 grudnia. Budżet ten zakładał na początku dochody 

w wysokości prawie 76.800.000 zł wydatki w kwocie 81.880.000 zł W wyniku podejmowanych 
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przez zarząd jak również radę powiatu, dochody jak również wydatki w zmieniały się. Na 

koniec 2023 roku wyniosły odpowiednio dochody w wysokości 90 milionów, prawie 500 

tysięcy. Planowane wydatki w wysokości 90 w prawie 5 milionów. To, co mówiłem poprzednio, 

zaplanowano deficyt budżetowy w wysokości prawie 4.400.000 zł. Rzeczywiste wykonanie 

dochodów wyniosło 95% planu zaś wydatków 91. Dlatego też rozchody były mniejsze niż 

pozyskanie środków i ten deficyt, który był zaplanowany o kwotę prawie 4 milionów 4000 

tysięcy został zmniejszony do 900 tysięcy. Wynik finansowy osiągnęliśmy lepszy od 

planowanego o prawie 3.5 miliona złotych. Szanowni Państwo, podstawowe źródła naszych 

dochodów to są: subwencja ogólna z budżetu państwa, stanowiła ona 32%, to jest około 28 

milionów złotych. Dochody własne, które wyniosły 45 milionów złotych, w tym udział w 

podatkach budżetu państwa 8.5 miliona złotych i dochody z tytułu realizacji różnych projektów 

10.340.000 zł. Ja specjalnie znowu zaokrąglam te sumy, aby państwa tymi cyferkami po wielu 

przecinkach nie namącić po prostu w głowach. Dotacje celowe z budżetu państwa na zadania 

własne, zadania zlecone ustawami i realizowane na podstawie porozumień z organami 

administracji rządowej, przede wszystkim z panem wojewodą, wynosiły 12.554.000. Zmiany 

w planach finansowych wynikające z dotacji były zgodne z decyzjami właśnie wojewody 

podlaskiego, otrzymane środki niezwłocznie kierowane były do jednostek w celu realizacji 

zadań. Szanowni zebrani, największe wydatki poniesiono na oświatę i wychowanie oraz 

edukacyjną opiekę wychowawczą, wyniosły one łącznie ponad 26.400.000 zł. Zaś wydatki 

osobowe w to kwota prawie 16 milionów 750 tysięcy. Szanowni Państwo. W ubiegłym roku, 

w 2023 również było konieczne zaangażowanie środków własnych budżetu ponad subwencję 

oświatową, i to na kwotę prawie 5 milionów złotych. Tyle z budżetu musieliśmy dodatkowych 

środków własnych przeznaczyć na zadania oświatowe. Drugą w kolejności grupą wydatków 

były wydatki w obszarze pomocy społecznej wraz pozostałymi zadaniami w zakresie polityki 

oraz rodziną wyniosły 17 procent wydatków budżetu, to jest kwota ponad 15 milionów 100 

tysięcy. Wydatki na transport i łączność wyniosły w procentach 16, natomiast kwotowo to jest 

14 milionów, prawie 200 tysięcy. W tym wydatki majątkowe o których wspomniałem na 

początku prezentacji budżetu 10,5 miliona złotych. Na poziomie 10 milionów 136 tysięcy 

wyniosły wydatki również na administrację publiczną, w tym administrację zarządu dróg 

powiatowych, zapewniając mieszkańcom Powiatu Hajnowskiego właściwą obsługę. Podobnie 

jak w roku 2023 kształtowały się wydatki bieżące na promocję powiatu, na zadania z zakresu 

geodezji i kartografii, na gospodarkę nieruchomościami, na leśnictwo oraz na zadania z 

dziedziny ochrony środowiska i gospodarki wodnej. Wysoka rado, szanowni zebrani, w roku 

2023 zapewniliśmy niezakłóconą obsługę długoterminowego zadłużenia. W trakcie roku spłata 

rat kredytów i obligacji wyniosła 1.237.000 zł na rok, na koniec roku 2023 zadłużenie ogółem 

wniosło 11.710.476 zł złotych. W trakcie roku obsługa papierów wartościowych oraz kredytów 

wyniosła 1.048.000 zł Na przestrzeni całego roku 2023 była zachowana relacja wynikające z 

artykułu 243 ustawy o finansach publicznych. Jak wszyscy państwo pewnie orientujecie, chodzi 

o dochody i wydatki bieżące. Te wydatki nigdy nie mogą być większe od dochodów i to czasami 

blokuje nam pewne działania w poszczególnych też jednostkach. Panie i panowie radni, chociaż 

realizacja zadań w ramach budżetu roku 2023 odbywała się w granicach przepisów prawa i 

zgodnie z uchwałami rady powiatu, to jednak nie opuszcza nadświadomość niespełnienia wielu 

oczekiwań naszych mieszkańców. Życzymy sobie, by lata następne przyniosły naprawy 

systemu finansów publicznych kierowanych do samorządów i życzliwy stosunek rządzących 

do samorządów. Miejmy nadzieję, że obecnie prowadzone prace nad zmianą zasad 

finansowania samorządu przyniosą pozytywne skutki dla przyszłych uchwał budżetu. Wysoka 

rado, na wykonanie ubiegłorocznego budżetu, które starałem się państwu w skrócie 

przedstawić, bo macie informację bardzo obszerną- miał wpływ praca wielu osób. Za pracę i 
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wysiłki włożone w realizację budżetu pragnę podziękować członkom zarządu VI kadencji, 

wicestaroście, pani Joannie Kojło, członkom zarządu powiatu, pani Oldze Rygorowicz, panu 

Romanowi Ostapczuk i panu Jarosławowi Gerasimiuk. Dziękuję również za dotychczasową 

pracę przewodniczącemu rady powiatu, panu Eugeniuszowi Saczko oraz wszystkim państwu 

radnym VI kadencji, którzy kreowali ten budżet, tak naprawdę współtworzyli. Są dzisiaj z nami 

niektórzy tylko radni VI kadencji, ale za pośrednictwem również mediów chcę bardzo 

serdecznie wszystkim państwu podziękować za ogrom pracy, którą włożyliście w roku 2023. 

Mam również świadomość, że wiele waszych uwag i propozycji, często pełni zasadnych, nie 

znalazło jednak odzwierciedlenia w rzeczywistości. Myślę też, że wszyscy odczuwamy 

ogromną satysfakcję ja jako przewodniczący zarządu, taką satysfakcję oczywiście odczuwam 

czytając opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku do sprawozdania z realizacji 

budżetu przez nas samorząd w roku 2023 Musimy sobie uzmysłowić, że tylko żelazna 

dyscyplina i spoczywający na nas obowiązek gospodarności i rzetelności przy wydatkowaniu 

środków publicznych dały nam możliwość utrzymania pozytywnych wskaźników. Szanowni 

Państwo, proszę wysoką Radę o udzielenie absolutorium dla zarządu Powiatu Hajnowskiego z 

wykonania budżetu za 2023 rok. Tym obecnym dzisiaj na sesji i tym nieobecnym, tak naprawdę, 

z obecnych to tylko chyba jestem ja. Dziękuję serdecznie. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dziękuję bardzo panie starosto. No i krótkie 

przedstawienie wykonania budżetu. Teraz poproszę o wniosek Komisji Rewizyjnej 

Przewodniczącą panią Barbarę Sadowską o odczytanie.  

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Barbara Sadowska: Wysoka rado, panie 

starosto, szanowni państwo. Wnioski. Najpierw może opinię. Opinia nr 1 Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2023 

rok. Komisja zaopiniowała, Komisja po rozpatrzeniu sprawozdania z realizacji budżetu za rok 

2023 przez zarząd powiatu nie stwierdziła naruszenia dyscypliny finansów publicznych i 

uwzględniając powyższe, pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu Powiatu 

Hajnowskiego za 2023 rok, opiniuje jednogłośnie pozytywnie. Opinia nr 2 Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Hajnowskiego w sprawie sprawozdania finansowego za 2023 rok. Komisja 

również pozytywnie, i to jednogłośnie, zaopiniowała roczne sprawozdanie finansowe za dwa 

2023 rok. I właśnie po rozpatrzeniu i pozytywnym zaopiniowaniu powyższych oraz informacji 

o stanie mienia komunalnego zgłasza wniosek o udzielenie absolutorium zarządowi Powiatu 

Hajnowskiego, jednogłośnie. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Teraz przedstawię opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej: Uchwała nr RIO II/00322 - 114/2024 składu orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku z dnia 7 czerwca 2024 roku w sprawie wyrażenia opinii o 

przedłożonym przez Komisję Rewizyjną Rady Powiatu Hajnowskiego wniosku o udzielenie 

Zarządowi za 2023r., na podstawie artykułu 13 punktu 8 artykuł 19 ustawy z dnia 7 

października 1992 roku o regionalnych izbach obrachunkowych, tekst jednolity dziennik ustaw 

z 2023 pozycja 1325, artykuł 16, ustęp 3 ustawy z dnia 5 czerwiec 1998 rok o samorządzie 

powiatowym, tekst jednolity dziennik ustaw z 2024 roku, pozycja 107 oraz zarządzenia nr 

7/2023 z dnia 27 lipca 2023 Prezesa Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku w 

sprawie wyznaczania składów orzekających i ich przewodniczących, skład orzekający w 

osobach: przewodniczący: Marlena Stachurska - Janczyło, członek kolegium RIO w 

Białymstoku, członkowie Beata Chmielewska, członek kolegium RIO w Białymstoku, 

Agnieszka Gerasimiuk, członek kolegium RIO w Białymstoku, postanawia stwierdzić, że 

wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Hajnowskiego spełnia wymogi określone w 

ustawie o samorządzie powiatowym i w ustawie o finansach publicznych a w szczególności 

dotyczy wykonania budżetu, oparty jest na opinii komisji rewizyjnej o wykonaniu budżetu. 
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Skład komisji, w świetle oświadczenia przewodniczącego rady, jest zgodny z wymogami 

ustawy o samorządzie powiatowym. Od niniejszej uchwały służy prawo wniesienia odwołania 

do RIO w terminie 14 dni od daty jej otrzymania. Przewodnicząca składu orzekającego Marlena 

Stachurska - Janczyło. To była opinia regionalnej izby obrachunkowej i teraz otwieram 

dyskusję na temat sprawozdania finansowego za 2023 rok. Proszę bardzo.  

Radny Henryk Łukaszewicz: Mam taką małą uwagę tutaj, bo człowiek się tak 

niekomfortowo troszeczkę czuje, bo mam ocenić, chwalić lub co innego robić dla samorządu 

obecnego za działania poprzedniego zarządu i w tym momencie ja będę się wstrzymywał od 

głosu, bo nie ma tych ludzi tu, tego starego zarządu, który którego mam ocenić. I w tym 

momencie będę się wstrzymywał od głosu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Ma pan pełne prawo. Czy ktoś jeszcze chce zabrać 

głos? Dziękuję bardzo, nie widzę. Przechodzimy do podjęcia uchwały w sprawie rozpatrzenia 

i zatwierdzenia sprawozdania finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu 

za 2023 rok. Przystąpimy do głosowania. Kto jest za, proszę podnieść rękę, nacisnąć przycisk. 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Dobrze. Zagłosowało 15 radnych, 14 jest za, jeden głos 

wstrzymujący się. Uważam, że uchwała została podjęta. 

Głosowanie w sprawie Podjęcie uchwały Nr IV/15/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 27 czerwca 2024r. w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za 2023r. - czas głosowania: 

27 czerwca 2024, godz. 14:03, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), 

Krzysztof Eugeniusz Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara 

Sienkiewicz-Surel (ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Uchwała Nr IV/15/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024r. 

 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z 

wykonania budżetu powiatu za 2023r. 

 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: I przystępujemy do podjęcia uchwały w sprawie 

udzielenia absolutorium zarządu Powiatu Hajnowskiego. Przystępujemy do głosowania. Kto 

jest za? Proszę o podniesienie ręki, naciśnięcie przycisku. Jak mnie dalej nie ma, dobra. Kto się 

wstrzymał, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Dziękuję bardzo. Za głosowało 14 radnych, 1 

głos był się wstrzymujący. Także uchwała została podjęta. 

Głosowanie w sprawie Podjęcie uchwały Nr IV/16/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 27 czerwca 2024r. w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu 

Hajnowskiego - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:07, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 

0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (WSTRZYMUJĘ SIĘ), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), 

Krzysztof Eugeniusz Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara 

Sienkiewicz-Surel (ZA), Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 
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Uchwała Nr IV/16/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024r. 

 

w sprawie udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Hajnowskiego. 

 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni 

państwo, w imieniu zarządu, ale przede wszystkim moich koleżanek i kolegów nieobecnych, 

którzy byli w zarządzie poprzedniej kadencji, bardzo serdecznie dziękuję za ogrom pracy, którą 

włożyliście w kreowanie naszego Powiatu Hajnowskiego. Chcę państwu powiedzieć tylko, że 

odbyliśmy ponad 210 posiedzeń zarządu powiatu, a więc te sprawy, które nurtowały tak 

naprawdę na co dzień były brane pod obrady Zarządu Powiatu Hajnowskiego. Dzisiaj jeszcze 

raz, za pośrednictwem kamer, dziękuję wszystkim państwu, natomiast dzisiejszej Radzie 

bardzo serdecznie dziękuję za zaufanie i jestem przekonany, że dalsza praca na rzecz naszego 

powiatu będzie jak najlepsza. Ale tak na marginesie, panie Heniu, nie głosuje się na osoby, tylko 

za materiałami, czy ktoś jest czy nie ma, ale dziękuję wszystkim, którzy oddali pozytywnie, ale 

również panu Heniowi za wstrzymanie się od głosu. Dziękuję serdecznie. 

 

Do punktu 8-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Przechodzimy do punktu 8 naszej sesji: informacja 

o wykonaniu w 2023 roku planu finansowego SP ZOZ w Hajnówce. Tą informację mieliśmy 

na komisjach była dyskutowana, też mamy przesłane na naszej poczcie. Ale poproszę pana 

Grzegorza Tomaszuka dyrektora SP ZOZ w Hajnówce o krótkie przedstawienie takich 

najważniejszych spraw dotyczących naszego ZOZu. Proszę bardzo. 

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie przewodniczący, panie starosto, 

wysoka rado, szanowni państwo. Tak jak pan przewodniczący wspomniał, te sprawy finansów 

naszego szpitala było omawiane właśnie na komisjach. Chcę powiedzieć, że tym tematem 

zajmowała się rada również społeczna, naszego SP ZOZu, no bo powołana rada społeczna 

naszego SP ZOZ, która wydała pozytywną opinię na temat naszego, naszych finansów. Te nasze 

przychody za rok ubiegły, to jest kwota 144.953.000 zł, bez końcówek będę czytał, w tym 

136.260.000 ze sprzedaży usług, co stanowi 94%. A pozostałe to przychody finansowe i 

operacyjne. No, naszym kontrahentem prawie w 100% jest Narodowy Fundusz. Zdrowia. Chcę 

nadmienić, że w naszym zakładzie pracy pracuje 610 osób zatrudnionych na umowę o pracę. 

135 osób pracuje na umowę zlecenia i 119 umowy cywilnoprawne, tak zwane kontrakty. To 

dotyczy przede wszystkim naszych lekarzy. W sumie, jakby zatrudnionych jest 864 

pracowników. I chcę powiedzieć to to, że nasze, prawda, finanse uzyskały pozytywną opinię 

biegłego rewidenta. Na dzień dzisiejszy, szpital nie posiada żadnych kredytów ani pożyczek, 

nasze zobowiązania są regulowane po prostu, po prostu na bieżąco, czyli faktury płacimy w 

terminie. Chcę też wspomnieć o naszej sytuacji teraz związanej z sytuacją przy granicy. Pewne 

sprawy, jakby wyprostować, bo, tak, prawda, jest informacja, że w związku z tym, że są 

imigranci, żołnierze, w związku z tym, jakby jest ograniczona dostępność do naszych usług 

naszych mieszkańców. To jest jakby nieprawdziwe informacje. My kontrakty realizujemy 

prawda terminowo, nie ma żadnych, jakby zaległości. Wywiązujemy się z umów zawartych z 

Narodowym Funduszem zdrowia. Tutaj też wspomnę, że w związku z tą sytuacją jest bardzo, 

no, duża pomoc rządzących. Otóż, kilka dni temu, prawda, wizytowali nasz szpital dyrektorzy 

departamentu zdrowia, ministerstwa obrony narodowej. W związku z tym, że tutaj nie ma 

szpitala wojskowego, prawda, na, na, na wschodzie kraju. Dlatego też chcieli zobaczyć, w 
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jakich warunkach ci właśnie żołnierze są leczeni. No wydali pozytywną opinię na temat 

naszego lekarza i w związku z tym prawda, wspólnie z tym departamentem opracowaliśmy 

wniosek o wsparcie naszego szpitala do, do, do, bezpośrednio do premiera Tuska, i i i i tutaj 

takie, takie, takie prawda wystąpienie z wnioskiem finansowym wysłaliśmy. Ja może, może 

powiem o, o co prosimy. To wiadomo, że chodzi o wsparcie finansowe, to na sprawy bieżące 

tutaj nie może być takiego prawda na wydatki bieżące takiego wsparcia, tylko na, na, na, na, na 

inwestycje, a więc nasze potrzeby to jest modernizacja lądowiska, które jest przy szpitalu, 

karetka na SOR, rentgen z ramieniem C, stół operacyjny, łóżka szpitalne, agregat prądotwórczy 

chcemy mieć. W sumie to jest kwota 4200000 zł. Również wniosek poszedł o wsparcie, o 

wsparcie kadrowe naszego szpitala, szczególnie na szpitalny odział ratunkowych, bo tam jest 

najtrudniejsza sytuacja. Panie przewodniczący, myślę, że tytułem wstępu tyle, bo ja jeszcze 

będę miał jakby następny punkt to ewentualnie się odniosę. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dobrze, bo być może ktoś z radnych będzie chciał zabrać 

głos w tej sprawie. Nie ma, panie dyrektorze liczę na to, że, że właśnie te obietnice rządu, no, 

że to się trochę nam uda zrealizować w naszym szpitalu, no, i zapłaci nam fundusz za te 

nadwykonania. To jest niezła kwota także. Tak, tak, aczkolwiek wynik finansowy jest no, w 

miarę może być, no, ale jeszcze jakbyśmy to dostali, to zawsze troszeczkę byłoby z dużą 

korzyścią dla szpitala, dla powiatu.  

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: To to może panie przewodniczący, o tym 

powiem, że bo, bo, bo rok ubiegły, to, jak wiadomo, no, finanse dobre są, wynik pozytywny, 

dodatni. Natomiast w tym roku zresztą, jak każdego roku w szpitalu, to było je prawda stratę 

finansową, ale w związku z tym, że szpital ma duży potencjał, prawda wykonawczy, że tak 

powiem i realizujemy dużo procedur, to fundusz nam winien jest około 4 milionów złotych. To 

jest duża kwota, też swego czasu będziemy stali przed takim dylematem, czy to, przyjmujemy, 

pomimo tego prawda, tych pacjentów, pomimo tego, że fundusz nie to, płaci za pewne za 

procedury, ale to, jak każdego roku tak z takim dylematem się spotykamy. Ja tylko wspomnę 

może też o naszej inwestycji, prawda ostatniej, otóż projekt związany ze szpitalnym oddziałem 

ratunkowym, ratunkowym. Wartość tego projektu 7 mln zł. To jest dofinansowanie SORu oraz 

pracowni, które współpracują, prawda, że szpitalnym oddziałem ratunkowym a w związku z 

tym, że tomograf i rezonans pracują właśnie na rzecz SORu między innymi, to właśnie 

wymieniamy tomograf na bardzo nowoczesny. Ten tomograf już jest instalowany, uruchamiany 

i myślę, że ósmego, że w sierpniu, on rozpocznie swoją działalność. Dziękuję bardzo. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka rado, ja też 

kilka słów chciałem przekazać odnośnie naszego szpitala, ale przede wszystkim spotkań, które 

zorganizował wojewoda podlaski, Jacek Brzozowski. Otóż odbyliśmy takie wspólne spotkanie 

z dyrekcją szpitala, panem dyrektorem i zastępcą u pana wojewody i o tych właśnie sprawach 

rozmawialiśmy. Natomiast w obecności tutaj kolegów radnych, sejmiku województwa 

podlaskiego, pana Mikołaja Janowskiego i pana Igora. Byliśmy również zaproszeni na 

spotkanie z panem wojewodą w obecności wiceministra MSWiA pana Tomasza Szymańskiego 

i właśnie o tych sprawach, o których pan dyrektor również wspominał, rozmawialiśmy. Tak 

naprawdę jesteśmy w stałym kontakcie i z panem wojewodą, ale ale również tutaj oczywiście 

jako organ założycielski, ja jako starosta Powiatu Hajnowskiego w stałym kontakcie tutaj z 

panem dyrektorem. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy jeszcze ktoś chce zabrać głos? Nie widzę. 

Dziękuję bardzo. Przejdziemy teraz do podjęcia uchwały w sprawie zatwierdzenia 
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sprawozdania finansowego SP ZOZ w Hajnówce za rok 2023. Proszę bardzo przechodzimy do 

głosowania. Kto jest za proszę nacisnąć, podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 

Dziękuję bardzo głosowało za 15 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Głosowanie w sprawie Podjęcie uchwały Nr IV/17/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 27 czerwca 2024r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego SP ZOZ w 

Hajnówce za 2023r. - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:19, wyniki: ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Uchwała Nr IV/17/2024 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024r. 

 

w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego za rok 2023 

SP ZOZ w Hajnówce. 

Do punktu 9-go: 

 Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, sprawozdanie z działalności 

Powiatowej Inspekcji Sanitarnej. Sprawozdanie na komisje przedłożyła Radzie pani Julita 

Gierasimiuk, powiatowy inspektor sanitarny. To może teraz, poprosimy panią o takie krótkie 

sprawozdanie, jeżeli pani uważa czy, chyba że może zrobimy inaczej. Może radni mają jakieś 

pytania dodatkowe po tych właśnie po tych pracach, co były prace na komisjach? Nie ma 

radnych, tak, dobrze. Sprawozdanie Rady sprawozdanie Rada przejmuje bez głosowania. 

Dziękuję bardzo.  

Do punktu 10-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Kolejny punkt, informacja na temat działań 

związanych z promocją powiatu, współpracą za granicą, zawarte porozumienia i 

funkcjonowanie centrum turystyki promocji Kraina Żubra. Informację przedłożyli pracownicy 

Wydziału Promocji i Rozwoju Starostwa Powiatowego w Hajnówce. Czy ktoś z państwa 

radnych ma pytania do pani naczelnik w tej sprawie. Nie ma. Dziękuję bardzo, informację rada 

przyjmuje bez głosowania. 

Do punktu 11-go: 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Punkt 11, ocena zasobów pomocy społecznej za 

2023 rok. Informację przygotowała pani Jolanta Prusinowska, dyrektor Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie. I tutaj też mieliśmy te informacje. Czy ktoś z Państwa radnych chcę zabrać 

głos, zadać pytanie dla pani dyrektor, jeżeli pani dyrektor uważa coś w tej sprawie to poproszę 

bardzo. Proszę, proszę bardzo. 

 Dyrektor PCPR Jolanta Prusinowska: Panie przewodniczący, panie Starosto, wysoka 

Rado, ja z tego miejsca chciałam bardzo serdecznie podziękować wszystkim pracownikom, 

którzy pracują na rzecz wspierania rodziny, systemu pieczy zastępczej, a także pomocy 

społecznej. Od 2021 roku, zadania powiększyły się o bardzo trudny odcinek dotyczący pracy 
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na rzecz dzieci, które przychodzą do nas przekraczając granicę naszego państwa. Pracownicy 

naszej placówki spotykają się z osobami z różnych krajów. Jest to Jemen, Syria, Somalia, Irak, 

Kongo, także bardzo dziękuję im za tą pracę. Pracują bez tłumaczy, korzystają ze sprzętów, 

które posiadają i które ma jednostka, ale też przez to dodaliśmy wiele zadań szkole, która 

funkcjonuje w Białowieży, bo też szkoła stała się szkołą międzynarodową. Te dzieci- obecnie 

mamy trójkę dzieci która uczestniczy w zajęciach szkoły i są to wychowankowie, którzy 

pochodzą z Somalii, Iraku i Iranu. Więc bardzo serdecznie dziękuję naszym wychowawcom, 

panu dyrektorowi za zaangażowanie. Ponadto jeszcze, jeśli jestem przy głosie, to chciałam 

bardzo serdecznie podziękować za aktywność osób i wszystkim sponsorom, którzy finansują 

częściowo naszą placówkę, finansują wyjazdy dzieci w okresach zimowym, na feriach 

zimowych, finansują wyjazdy wakacyjne. Do tego finansujemy specjalistyczną terapię 

dzieciom, które do nas trafiają, i to jest terapia prywatna, więc sponsorzy to finansują. W 

ubiegłym roku mieliśmy, przeprowadziliśmy remont jednego mieszkania chronionego. 

Mieszkanie zostało przystosowane do obecnych standardów. Głównym sponsorem była 

Fundacja Dialog i naprawdę włożyła w to wiele energii, nie tylko finansowej, ale przyjeżdżały 

osoby, które fizycznie wykonywały pracę w danym mieszkaniu. Ponadto jeszcze tylko powiem, 

ale też zaapeluję do wszystkich naszych mieszkańców, którzy mogliby, chcieliby, a jeszcze 

gdzieś nie wiedzą, gdzie się zgłosić, aby przychodzili do nas i chcieli stanowić pieczę rodzinną. 

Obecnie mamy w naszej rodzinnej pieczy zastępczej i instytucjonalnej i rodzinnej około setki 

dzieci. Głównie są to dzieci z naszego powiatu. Trzydzieści trzy rodziny, to są rodziny 

spokrewnione. Jedenaście rodzin, to są rodziny niezawodowe. Jedna zawodowa i trzy rodzinne 

domy dziecka, z tego dwa rodzinne domy dziecka jest dziecka jest prowadzone przez nasz 

powiat. W ostatnim okresie sąd wydał kilka postanowień o umieszczeniu w pieczy zastępczej 

kolejnych dzieci. Więc apeluję do wszystkich kto gdzieś w zanadrzu myśli o pomocy dzieciom, 

o kontakt z nami, z powiatowym centrum pomocy rodzinie. Ale jeszcze powiem, bo kolejna 

sfera to osoby z niepełnosprawnością. Od ubiegłego roku realizujemy program aktywny 

samorząd. W ubiegłym roku była to grupa dziewięciu osób objętych przez asystentów opieką, 

natomiast w tym roku jest już to ponad 20 osób objętych opieką, wsparciem asystenta, osoby z 

niepełnosprawnością. Zapraszamy do nas osoby. Mamy jeszcze jedno wolne miejsce do objęcia 

dziecka do 16 roku życia. Dziękuję również osobom, które pracują w ramach realizacji środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. W ubiegłym roku na 

dofinansowanie do przedmiotów ortopedycznych i środków pomocniczych skorzystało z tego 

ponad 700 osób. Było to ponad 1600 wniosków. Z każdą osobą trzeba porozmawiać, zrozumieć, 

także wszystkim pracownikom bardzo dziękuję i dziękuję państwu za pomoc, bo dzięki 

staraniom pana starosty będziemy mieć nowy dach w budynku. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Również dziękuję bardzo. Chciałem zapytać, czy 

ktoś chce właśnie zabrać głos w sprawie tego, tej informacji złożonej przez panią dyrektor. To 

może ja tylko tak, no bardzo, pani dyrektor no, cieszę się, że Pani wystąpiła z tym apelem o tę 

pieczę zastępczą, bo śledzę, czytam i to faktycznie to jest problem w całej skali, także no, 

naprawdę to jest bardzo trudne zadanie. No, ale pani się wzruszyła, no, ale tak tak jest, może 

jakoś uda się nam opanować, także życzymy może, będą jakieś skuteczne działania. Dziękuję 

bardzo i teraz przystąpimy do przegłosowania tej informacji podanej przez panią dyrektor. Kto 

jest za? Proszę podnieść rękę. Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Za głosowało 15 radnych. 

Informacja została przyjęta. 
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Głosowanie w sprawie Przegłosowanie pozytywnej opinii do oceny zasobów pomocy 

społecznej za 2023r. - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:26, wyniki: ZA: 15, 

PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Do punktu 12-go: 

12.1. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmian w budżecie na 2024r. Uchwała została pozytywnie 

zaopiniowana przez Komisję Spraw Społecznych oraz Komisję Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego. Mamy do uchwały poprawkę Zarządu.  Bardzo proszę o przedstawienie 

autopoprawki. 

Skarbnik Powiatu Grażyna Świętochowska: Dzień dobry państwu. Przedstawię 

autokorektę zarządu Powiatu Hajnowskiego do projektu uchwały rady powiatu w sprawie 

zmian w budżecie na 2024 rok z dnia 27 czerwca 2024r. większość zmian do autokorekty 

przedstawiono na komisjach. Więc teraz po prostu uzupełnię tą autokorektę, zgodnie z pismem 

wojewody podlaskiego na podstawie decyzji ministra finansów zwiększono dochody i wydatki 

o kwotę 4366 zł na zadania bieżące z zakresu administracji rządowej na zadania dotyczące 

administracji publicznej. Kolejne pismo wojewody podlaskiego, na podstawie decyzji ministra 

finansów, zwiększono dochody i wydatki o kwotę 22.702 złote na zadania bieżące z zakresu 

administracji rządowej, z przeznaczeniem na zespoły do spraw orzekania o 

niepełnosprawności. Ponadto dokonano zmian w ramach planu finansowego w starostwie 

powiatowym i Specjalnym Ośrodku Szkolno - Wychowawczym. Przychody i rozchody 

pozostają bez zmian. Deficyt budżetowy pozostaje również bez zmian. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Powiatu zapytał, czy będą pytania. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały wraz z autokorektą, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały wraz z 

autokorektą pod głosowanie. W głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/18/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie zmian w budżecie na 2024r. - czas głosowania: 27 czerwca 2024, 

godz. 14:31, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Uchwała Nr IV/18/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 
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w sprawie zmian w budżecie na 2024r. 

12.2. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej SP ZOZ w 

Hajnówce. 

Dyrektor SP ZOZ Grzegorz Tomaszuk: Panie przewodniczący, no, ta ocena jest jakby 

widoczna w raporcie o sytuacji ekonomiczno finansowej SP ZOZ w Hajnówce. Ten raport 

został państwu dostarczony. Ten raport został opracowany na podstawie wskaźników 

ekonomicznych. Takie wskaźniki ekonomiczne są jakby stosowane do oceny prawda pracy 

spółek, od kilku lat to dotyczy też prawda szpitali. Ja nie będę szczegółowo omawiał tych 

prawda wskaźników wszystkich tych. Z tym, że te wskaźniki ekonomiczne są bardzo, jak na 

dzień dzisiejszy, bo to jest za rok ubiegły bardzo, bardzo korzystne. To jest wskaźnik 

zyskowności, to jest na 15 możliwych 12 uzyskaliśmy, wskaźnik płynności na 25 możliwych 

20 punktów. Na wskaźnik efektywności na 10 możliwych 10 prawda punktów i wskaźnik 

zadłużenia na 20 punktów możliwych do uzyskania 20 uzyskaliśmy, w sumie na 70 punktów, 

jeżeli chodzi o całość, to 62 punkty uzyskaliśmy. No, to to świadczy jakby o dobrej prawda 

kondycji finansowej szpitala, który funkcjonuje w naszym powiecie. I w tym miejscu 

chciałbym też prawda podziękować szczególnie naszej załodze szpitala, bo bo to dzięki załodze 

te efekty widać, prawda to dzięki załodze bardzo chętnie korzystają z naszych usług pacjenci 

nie tylko naszego powiatu, ale również z innych powiatów, z innych województw dziękuję też 

radzie społecznej, które opiniowała zawsze pozytywnie nasze, nasze pomysły, nasze projekty. 

Dziękuję Radzie, Wysokiej Radzie wszystkim radnym, zarządowi powiatu panu staroście, 

dziękuję również za jeden z takich pomysłów, że tak powiem, wspomnę o tym, otóż to pomysł 

pana starosty, pana burmistrza, tutaj Siraka również, że dofinansujemy nasze pielęgniarki, które 

aktualnie studiują, bo bez tego nie byłoby tych efektów, bo każdego roku zatrudniamy 

kolejnych z absolwentów. 5, 6 osób każdego roku kończy te studia, prawda i dalej jest 

zainteresowanie tym pomysłem, a sytuacja kadrowa nie tylko lekarzy, ale pielęgniarek, jest po 

prostu dosyć trudna, dlatego na całe szczęście, że panie pielęgniarki chcą pracować, prawda, 

jeszcze przechodzą na emeryturę, ale dalej, prawda, pracują. A jak oceniany jest no, już na 

zakończenie nas szpital przez rządzących? To, jeżeli państwo oglądaliście wczoraj transmisję 

sejmową, prawda, to tam wypowiedź była premiera Kosiniaka Kamysza, który powiedział, że 

cały ciężar prawda tej opieki medycznej, jeżeli chodzi o żołnierzy, policjantów, emigrantów 

ponosi hajnowski szpital i patrzymy na to optymistycznie. Powiedział, że premier Tusk podjął 

taką decyzję, że że każde środki finansowe będą przekazane do tego szpitala. Dziękuję bardzo. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/19/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Samodzielnego 

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Hajnówce - czas głosowania: 27 czerwca 2024, 

godz. 14:37, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 
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Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

Uchwała Nr IV/19/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie oceny sytuacji ekonomiczno – finansowej SP ZOZ w Hajnówce 

12.3.  

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/20/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Spraw Społecznych Rady 

Powiatu - czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:38, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

    Uchwała Nr IV/20/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany składu osobowego Komisji Spraw Społecznych Rady Powiatu. 

 

12.4. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr III/11/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego 

z dnia 28 maja 2024r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Hajnowskiego. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/21/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie zmiany uchwały Nr III/11/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 28 maja 2024r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Hajnowskiego - czas 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:39, wyniki: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ 

SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (WSTRZYMUJĘ SIĘ) 

    Uchwała Nr IV/21/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr III/11/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 28 maja 

2024r. w sprawie ustalenia wynagrodzenia Starosty Hajnowskiego 

12.5. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie zmiany uchwały Nr XX/151/12 Rady Powiatu Hajnowskiego 

z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie nadania statutu SP ZOZ w Hajnówce. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Ja mam pytanie do osoby, która to zgłaszała, tę zmianę. 

Czy to, ja bym proponował dopisać na końcu, nie dłużej niż do końca kadencji samorządowej. 

Bo mamy taką sytuację w Polsce, że kadencja może być wydłużona albo skrócona, i wtedy 

może być taka sytuacja przy wydłużeniu kadencji, że w Radzie Społecznej nie będzie 

przedstawiciela gminy danej. I to taki, może taki zapis techniczny tylko tu jest, nie dłużej niż 

do końca kadencji samorządowej. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Czy to jest wniosek formalny?   

Radny Henryk Łukaszewicz: Tak, wniosek formalny. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: To będziemy musieli go przegłosować. 

Radny Henryk Łukaszewicz: W przypadku wydłużenia kadencji może być taka 

sytuacja, że nie będzie przedstawiciela gminy w radzie społecznej, bo jeżeli kadencja zostanie 

wydłużona, a rada społeczna wygaśnie wcześniej, przepraszam, kadencja nie zostanie skrócona 

z różnych powodów gospodarczych, politycznych, jaką mamy sytuację teraz w Polsce. To może 

być taka sytuacja, że nowo wybrany samorządowiec nie będzie w radzie społecznej a obecny 

członek samorządu nie będzie w radzie. To może właśnie ze strony prawnej nasz prawnik 

odpowie, jak to by wyglądało. Ja może nie będę dawał wniosku formalnego, ale pod rozwagę 

daję to bardziej po to, żeby to rozważyć na kolejne, żeby mieć to na uwadze. Tak moim zdaniem 

mówię w sytuacji skrócenia kadencji to w radzie społecznej będą ludzie niezwiązani z 

samorządem mogą być w radzie społecznej. Ja dam tu pod rozwagę osobie, która składała ten 

wniosek, może autopoprawkę zrobię, jak nie, to zostaje tak jak jest.  

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Jeżeli można, panie przewodniczący, wysoka 

rado, no i powstał problem i nie powstał problem, ta proponowana przez pana dyrektora SP 

ZOZ i panią dyrektor zmiana, no, wynika z kadencyjności. Jeżeli ustawowo przyjmujemy, że 

teraz kadencja samorządu trwa pięć lat, stąd też i w statucie proponuje się taki zapis. Mówię, 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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panie Henryku, jeżeli będzie taka sytuacja, że coś się zmieni, no, tak zawsze można elastycznie 

zareagować i wprowadzić wtedy zmiany dostosować do tych zmian. No, nie możemy zakładać, 

że zawsze będzie jakaś niestabilizacja i te kadencje będą wydłużane albo skracane, bo 

konstytucyjnie jest to kadencja 5-letnia i rozumiem, że dokumenty regulaminowe też powinny 

być zgodne z tą kadencyjnością, dziękuję bardzo. 

Radny Henryk Łukaszewicz wycofał wniosek w sprawie zmiany zapisu w projekcie 

uchwały. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli więcej uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/22/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie zmiany uchwały Nr XX/151/12 Rady Powiatu Hajnowskiego z 

dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie nadania statutu SP ZOZ w Hajnówce - czas głosowania: 

27 czerwca 2024, godz. 14:45, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK 

GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

     Uchwała Nr IV/22/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały Nr XX/151/12 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 28 

grudnia 2012r. w sprawie nadania statutu SP ZOZ w Hajnówce 
 

12.6. 

W powyższym punkcie Przewodniczący Rady Powiatu przedstawił Radzie projekt 

uchwały Rady Powiatu w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym 

dotyczącej inicjowania nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach 

administracyjnych. 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Stefan Niczyporuk: Panie 

starosto, Panie przewodniczący, szanowni radni i goście. Pokrótce scharakteryzuję petycję, 

która wpłynęła 6 maja do starostwa i dotyczyła przede wszystkim pozyskania bezzwrotnej 

dotacji. Chodzi tu o to, że firma Giant Robot z siedzibą w Krakowie, Złożyła petycję dotyczącą, 

cytuję- inicjowanie nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach administracyjnych 

gmin. Chodzi tu o to przede wszystkim, żeby między innymi pozyskać bezzwrotną pożyczkę 

w wysokości 50000 zł z Polskiego Funduszu Rozwoju. Przede wszystkim z petycji wynika, że 

chodzi o wprowadzenie nowych systemów wspomagających pracę urzędników w 

administracjach urzędowych, urzędów publicznych. Na obecną chwilę, po rozpatrzeniu petycji, 

Komisja stwierdziła, że na obecną chwilę nie ma możliwości pozyskania takiego wsparcia 

finansowego z Polskiego Funduszu Rozwoju, ponieważ na obecną chwilę Polski Fundusz 

Rozwoju nie prowadzi takich dotacji. Kolejną rzeczą jest, że wsparcie i wprowadzenie tego 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski
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systemu wymagałoby ponoć poniesienia ogromnych kosztów, które nie zostały zaplanowane w 

budżecie powiatu, a przede wszystkim, wprowadzenie tego systemu polegałoby na 

wprowadzenie do urzędu tak jakby systemu wspomagającego analizę przede wszystkim, jak 

tutaj w petycji wynikało, że już wprowadzony i przeprowadzono badanie na systemie, na 

przykład zużycia energii, podejmowania decyzji w innych urzędach, terminowości, zasadności, 

i to tak, jakby na obecną chwilę nie jest też udokumentowane, jakie te oszczędności generuje 

ten system, ponieważ tam są niewielkie różnice w tak jakby, działalności tego systemu w 

niektórych dziedzinach wykazuje się, że 24%, tak jakby oszczędności, na przykład zużycia 

energii w mieście, możemy pozyskać i taki system na obecną chwilę ponosiłby duże koszty i, 

tak jak wróciłem uwagę, nie został uwzględniony w naszym budżecie. Następnie, starostwo, 

tak jakby na obecną chwilę posiada systemy które wspomagają działanie urzędników- i no, nie 

będę tutaj cytował wszystkich, ale przede wszystkim takie systemy jak elektroniczne 

zarządzanie dokumentacją, system finansowania, księgowania, e kolejka, która też pozwala na 

skrócenie czasu oczekiwania przede wszystkim w Wydziale Komunikacji i różnych innych. 

Jednocześnie jeszcze stwierdziliśmy, że samorządy terytorialne są zobowiązane przede 

wszystkim do stosowania przepisów ustawy prawa zamówień publicznych, który zobowiązuje 

do wyboru wykonawcy w sposób bezstronny i obiektywny, zapewniając zachowanie uczciwej 

konkurencji oraz równego traktowania wykonawców. Mając na uwadze, że te wszystkie 

czynniki, komisja stwierdziła, że wniosek petycja jest po prostu bezzasadna. Dziękuję. 

W związku z tym, że radni nie wnieśli uwag i pytań do przedstawionego projektu 

uchwały, Przewodniczący Rady Powiatu poddał projekt uchwały pod głosowanie. W 

głosowaniu uchwała została przyjęta. 

Głosowanie w sprawie uchwała Nr IV/23/2024 Rady Powiatu Hajnowskiego z dnia 27 

czerwca 2024r. w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym dotyczącej 

inicjowania nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach administracyjnych - 

czas głosowania: 27 czerwca 2024, godz. 14:51, wyniki: ZA: 15, PRZECIW: 0, 

WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: Katarzyna Czurak (ZA), Piotr Filimoniuk (ZA), Katarzyna Elżbieta Jakubowska (ZA), Justyna Jarmocik 

(ZA), Jan Korcz (ZA), Henryk Łukaszewicz (ZA), Mirosław Łukianiuk (ZA), Stefan Niczyporuk (ZA), Krzysztof Eugeniusz 

Petruk (ZA), Eugeniusz Saczko (ZA), Barbara Sadowska (ZA), Małgorzata Siemieniuk (ZA), Barbara Sienkiewicz-Surel (ZA), 

Jerzy Sirak (ZA), Andrzej Skiepko (ZA) 

 

    Uchwała Nr IV/23/24 

RADY POWIATU HAJNOWSKIEGO 

z dnia 27 czerwca 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia petycji złożonej w interesie publicznym dotyczącej inicjowania 

nowoczesnych technologii automatyzacji w procesach administracyjnych 

Do punktu 13-go: 

Radna Katarzyna Czurak: Panie starosto, panie przewodniczący, szanowni radni. W 

imieniu mieszkańców Powiatu Hajnowskiego, którzy kontaktowali się ze mną w tej sprawie, 

chciałabym podziękować za pismo wystosowane do premiera przez starostę hajnowskiego, 

wicestarostę, burmistrza Hajnówki, wójtów gmin Czeremcha, Białowieża, Narewka, Dubicze 

Cerkiewne oraz obecnego dzisiaj z nami radnego sejmiku wojewódzkiego, pana Mikołaja 
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Janowskiego, w sprawie utworzenia strefy buforowej. Dzięki tej interwencji, jak wiemy, udało 

się uniknąć zamknięcia 27 miejscowości położonych przy granicy, z czego 26 jest w naszym 

powiecie. Chciałabym również podziękować mieszkańcom i przedsiębiorcom, którzy również 

włączyli się do tego bardzo ważnego procesu. Także dziękuję bardzo. A drugą sprawą, którą 

chciałabym dzisiaj poruszyć jest sprawa przyznawania stypendiów, stypendiów Simony Kossak 

za osiągnięcia naukowe. Mamy takich stypendystów w Hajnówce. Mamy również 

stypendystów, którzy otrzymują stypendia marszałka za działalność artystyczną. Natomiast 

dzisiaj chciałabym złożyć wniosek dotyczący przywrócenia stypendiów sportowych dla 

uczniów szkół średnich. Wiem, że państwo, państwo, radni, rada przyznawała kilka lat temu 

takie stypendia. Nie wiem, dlaczego i się wycofano, ale myślę, że zasadnym były takie, do 

takiej informacji doszłam. W każdym razie, dzisiaj zwracam się z prośbą o przywrócenie 

stypendium za osiągnięcia sportowe dla uczniów hajnowskich szkół średnich. W czasach 

zabiegania o uczniów niżowych roczników zasadnym jest docenianie tych, którzy nie 

wyjeżdżają poza nasz region i na różnych płaszczyznach promują Powiat Hajnowski. W 

mieście powstaje nowoczesna infrastruktura sportowa. Mamy warunki do rozwijania talentów. 

Stypendia byłyby formą docenienia wysiłków i odpowiedzią na potrzeby młodych ludzi. 

Wsparcie młodzieży powinno być dla nas priorytetem. Pismo to składam tak trochę na fali 

ostatnich, ostatnich wiadomości z mistrzostw Województwa Młodzików, w których to złoty 

medal i tytuł mistrza Województwa Podlaskiego w biegu na 600 metrów zajął uczeń II liceum. 

Bardzo dobre wyniki osiągają też uczennice z I liceum, czy też w zawodach pływackich. 

Dziękuję bardzo. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Chciałem złożyć interpelację dotyczącą uchwały ze 

stycznia 2024 roku dotyczącą wygaśnięcia mandatu radnego Bogusława Łabędzkiego. I w 

związku z tym, że 20 czerwca WSA oddalił skargę powiatu na wojewodę mam, takie pytania 

tutaj: czy dalej będzie procedowany odwołanie się od wyroku sądu? Czy powiat poniósł? Czy 

powiat poniósł koszty sądowe i kancelarii prawnej związany z tą obsługą? Jeśli tak, to jakie 

były koszty? Czy po uprawomocnieniu się wyroku, radny Bogusław Łabędzki pozostał radnym 

do końca kadencji, czyli do 30 kwietnia. Jeśli pozostał radnym to, czy uchwały podejmowane 

przez Radę Powiatu po 18 stycznia są ważne. To jedne takie pytanie. I drugie mam takie, 

odnośnie z zaistniałą sytuacją LO Nr II, chodzi o kwalifikowanie osób, które znaczy 

kwalifikowanie osób, które były niekwalifikowane z białoruskiego, mam pytanie czy dyrektor 

szkoły i rada pedagogiczna nie złamała prawa statutu szkoły. I drugie pytanie, czy statut szkoły 

jest niezgodny z aktem prawnym wyższego rzędu. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Temat dotyczy żwirowni, które były 

eksploatowane, na terenie gminy Kleszczele w miejscowości Dasze. Mieszkańcy się zgłosili, 

dwie żwirownie i teraz, co się dzieje z tymi terenami? Miała być dokonana rekultywacja jakimś 

sposobem, tam z różnego rodzaju. Czy to było jakoś sprawdzane, czy to podlega jakiemuś 

nadzorowi z wydziału geodezji. Bo mieszkańcy jak to wiadomo, może wiadomości nie są 

sprawdzone, ale uważają, że ktoś to wieczorem przewozi, jak jest ciemno, jak nie ma ludzi, i to 

myślę, że taka informacja by dotyczyła całego naszego powiatu, bo to jest tak: jest grupa 

cwaniaków która to po prostu wykorzystuje, że przyjeżdża, jest zwożone wieczorem i nie 

wiemy. Także bym prosił o informację na spokojnie na piśmie, nie to, że to już na bieżąco, 

jeżeli to by można, dziękuję bardzo. 

Radny Jan Sirak: Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, ja wrócę do wniosków, które 

zgłaszałem na Komisji Rozwoju i Budżetu. Tych wniosków nie widzę w przyjętej uchwale o 

zmianach budżetowych. Rozumiem, że pan starosta zechce tutaj odpowiedzieć. Chodzi mi o 

wniosek dotyczący zwiększenia kwoty, którą powiat płaci miejskiej bibliotece publicznej z 
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tytułu realizacji zadań powiatowych miejskiej biblioteki publicznej, umowa funkcjonuje od 

2016 roku. Pierwotnie było to 8 tysięcy, potem w 2017 roku było to 10 tysięcy. Ja wnioskuję, 

żeby ta kwota 10 tysięcy złotych została przeliczona według wskaźników inflacji w 

poszczególnych latach, myślę, że to uczciwe. I również wnioskowałem o to, żeby 

przeanalizować kwotę jaką powiat przeznacza na funkcjonowanie naszej orkiestry. Ja 

przypomnę, że kiedy, wiele lat temu, orkiestra była przenoszona ze szkoły zawodowej, która 

no, wtedy była tym głównym miejscem funkcjonowania tej orkiestry do straży pożarnej, 

wówczas no uznaliśmy, że taką niepisaną zasadę, że koszty utrzymania orkiestry będą 

ponoszone po połowie, po połowie miasto, po połowie powiat. Dzisiaj, po wielu latach, ta 

sytuacja się no zmieniła na tyle że na rok bieżący miasto przeznacza 50 tysięcy natomiast 

powiat znacząco mniej. Ja sobie zdaję z tego sprawę, że w budżecie na ten rok będzie trudno, 

ale prosiłbym o rozważenie ze strony pana starosty i zarządu, czy w jakiś sposób jeszcze w tym 

roku można wesprzeć funkcjonowanie orkiestrę a na drugi rok myśleć, żeby ta kwota była 

znacząco wyższa, może nie taka sama jak miejska, ale żeby jednak powoli zmierzała w tą 

stronę. I trzecia sprawa, to dofinansowanie modernizacji ulicy Górnej ze strony miasta, miasto 

zawsze dofinansowywało, bo od lat wiemy, że mamy takie zasady modernizacji dróg 

powiatowych, że gminy partycypują również, i wnioskuję o to, żeby przynajmniej w jakiejś 

części uwzględnić w tych kosztach miasta kosztu budowy kolektora sanitarnego w ulicy 

Jodłowej. Kolektor sanitarny w ulicy Jodłowej jest szczególnie ważnym, kolektor burzowy jest 

szczególnie ważnym kolektorem dla odprowadzenia wód odpadowych, głównie z ulicy 

Wrzosowej i z ulicy Górnej. Również kilka miesięcy temu wspólnie pan starosta burmistrzowie 

i gminy wystąpiły z wnioskiem do pani minister klimatu i ochrony środowiska o zmiany w 

przygotowywanym planie zarządzania Puszczą Białowieską jako obiektem światowego 

dziedzictwa ludzkości. Mam pytanie do pana starosty, czy uzyskaliśmy jakąkolwiek odpowiedź 

od pani minister w tej sprawie. To jest sprawa bardzo ważna dla całego naszego regionu. Jeżeli 

taką odpowiedź uzyskaliśmy, to bardzo bym prosił o przekazanie tej odpowiedzi do 

wiadomości wszystkich radnych. Jeżeli nie, to prosiłbym o przeanalizowanie możliwości 

ponownego wystąpienia wszystkich samorządów do pani minister, żeby jej o tym naszym 

wspólnym stanowisku przypomnieć. Mam również pytanie, jak na dzisiaj wygląda sprawa 

pozwolenia na budowę ścieżki rowerowej Hajnówka, Białowieża. Przypomnę tylko, że temat 

ścieżki rowerowej zaczęliśmy jako samorządy nawet nie kilkanaście, ale może kilkadziesiąt lat 

temu, ale wiele lat temu rozpoczęliśmy te działania, bo okazały się one w jakimś zakresie 

realne. Wówczas byliśmy u ówczesnego dyrektora generalnego Lasów Państwowych, pana 

Konrada Tomaszewskiego, i Pan dyrektor powiedział, że lasy dofinansują budowę, jeżeli 

będziemy mieli pozwolenie na budowę. Minęło już no, około gdzieś prawie 10 lat od tego czasu 

i ciągle nie mamy tego pozwolenia na budowę, wszyscy wiemy, dlaczego. Także mam pytanie 

do pana starosty: jak sytuacja wygląda na dzisiaj, bo bo nie wiem jak to jest, wcześniej 

wiedziałem, jak to wyglądało, dzisiaj nie. Jeżeli natomiast nie ma szans na to, żeby uzyskać 

jakiś kompromis i porozumienie ze środowiskami ekologów- bo wiemy że to jest główna 

bariera w budowie tej ścieżki- to proszę o rozważenie możliwości, żeby w jak największym 

zakresie, na ile to możliwe, poszerzyć koronę drogi Hajnówka- Białowieża i bez konieczności 

uzgadniania z ekologami tej modernizacji drogi dokonać, będzie bezpieczna jazda i będzie 

również szansa na wydzielenie z tej szerszej drogi ścieżki rowerowej, jeżeli nie ma innej 

możliwości. Dziękuję. 

Radna Katarzyna Elżbieta Jakubowska: Szanowny panie starosto, państwo radni, 

Dzisiaj zapoznaliśmy się właśnie z wynikami finansowymi szpitala w Hajnówce. Jak chciałam 

jeszcze tak złożyć taki wniosek odnośnie jakby może, udzielania informacji o programach 

profilaktycznych, bo nasz szpital właśnie prowadzi różnego rodzaju programy profilaktyczne i 
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chciałabym tak zaapelować do nas radnych abyśmy się zapoznali z tymi programami 

profilaktycznymi i przekazywali je w kontaktach z mieszkańcami, bo myślę też, to jest bardzo 

istotna sprawa, bo w tej chwili od 3 czerwca właśnie rusza, ruszył, ruszyła profilaktyka raka 

płuc i nie wiem, może pan dyrektor zechciałby może powiedzieć o szczegółach, ewentualnie 

przesłać nam, abyśmy mogli po prostu przekazywać naszym mieszkańcom. I pytanie nr dwa, 

chciałabym się dowiedzieć, na jakim etapie jest projekt drogi 1648 B na odcinku od Lipowej 

do miejscowości Lipiny. Dziękuję. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Jeszcze mam jedno pytanie. Panie przewodniczący, 

odnośnie drogi, tutaj znaczy linii kolejowej Hajnówka, Białowieża. Wiadomo, że powiat jest 

gospodarzem tej linii kolejowej, co zamierza powiat zrobić z tą linią? Czy planuje uruchomić 

to mienie, czy przekazać z powrotem do PLK? Co z tą linią, czy jest szansa na uruchomienie 

tej linii? Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Jeszcze panie starosto sobie pozwolę, jeżeli już pan 

radny Sirak pytał o ścieżkę do Białowieży, to ja zapytam o ścieżkę z Jelonki, bo w poprzedniej 

kadencji było tak, że były marszałek Kosicki obiecał tą ścieżkę. My składaliśmy petycje, radny 

Łukianiuk, ale wszystko upadło. Ale to nie znaczy, że ma to przepaść, to tak łącząc właśnie ze 

ścieżką. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie przewodniczący, wysoka Rado, odniosę 

się do wniosków składanych przez koleżanki i kolegów radnych. Podziękowanie za pismo, 

które przygotowaliśmy. Szanowni państwo, tak naprawdę po raz kolejny przyjechałem z urlopu, 

gdy dowiedziałem się, że ta sytuacja odnośnie strefy buforowej została w przestrzeń publiczną 

puszczona. Byłem bardzo zaniepokojony. I tak naprawdę pewnie będą jakiś dzisiaj pytania, bo 

ukazała się informacja i bardzo to mnie zabolało, że piszecie państwo bardzo niepoważne 

wpisy. Ja nie mam akurat facebooka, ale później dociera. Ja po raz kolejny zerwałem swój 

urlop, żeby zająć się sprawą tą buforową. Natomiast wpisy były takie, że starosta siedzi przy 

ognisku kiełbaski je. Pewnie ktoś, nawet tu obecnych, to to pisał. Bardzo to szanowni państwo 

boli. A z drugiej strony, dlaczego nie wykorzystuje urlopu? Tak się stało, ja już czwartek w 

Boże Ciało wróciłem do domu, zostawiając rodzinę, żeby spotkać się z kolegami 

samorządowcami, z wójtami poszczególnych gmin przygranicznych i z komendantami straży 

granicznej. Odbyliśmy te spotkania już w piątek rano, ale w czwartek jeszcze wieczorem 

próbowałem się skontaktować z panem wojewodą i jego dyrektorem biura i muszę powiedzieć 

państwu, że i dyrektor biura i pan wojewoda jeszcze w czwartek wieczorem odpisali na mój 

sms. Było stwierdzenie moje, że przygotowujemy dość ostre pismo odnośnie strefy buforowej, 

jeżeli chodzi o teren Powiatu Hajnowskiego. Podpisane będzie przez kolegów samorządowców, 

którzy byli na miejscu, niektórzy niestety byli na wyjeździe, bo uzyskaliśmy informacje, że 

przebieg tej linii granicy buforowej trochę był inaczej podany przez straże graniczne a inaczej 

później ta informacja była upubliczniona jako projekt. I bardzo mocno na to zareagowaliśmy i 

w piątek rano otrzymałem informację już telefoniczną, że na pewno będą konsultacje w tej 

sprawie i w poniedziałek nie będzie wprowadzone to rozporządzenie. I pan wojewoda 

oczywiście dotrzymał słowa. I takie spotkanie odbyliśmy w środę rano z kolegami 

samorządowcami, gdzie jeszcze raz bardzo mocno wybrukowaliśmy swoje racje. Dobrze się 

stało, że w tych konsultacjach oczywiście każdy oddzielnie, każda grupa oddzielnie 

uczestniczyli również przedsiębiorcy z naszego terenu jak również organizacje pozarządowe i 

tak się też dobrze stało, że wszyscy jednym głosem o tej sprawie mówiliśmy. Było zapewnienie 

również pana wojewody na tym spotkaniu, że sprawą się bardzo osobiście zajmie, dlatego, że 

teren Województwa Podlaskiego to również teren Powiatu Hajnowskiego, i z tych spotkań już 

wynikało, że faktycznie korekta będzie, i bardzo się cieszę, że ta sprawa bardzo szybko ujrzała 
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przede wszystkim światło dzienne, i udało się jeszcze przeforsować to, o co prosiliśmy. Ale 

wrócę jeszcze do sytuacji sprzed 1,5 roku, gdzie podobna sytuacja była, zakaz wyjazdu do 

niektórych regionów Puszczy Białowieskiej, również ówczesny pan wojewoda Bogdan 

Paszkowski był bardzo zainteresowany naszym wnioskiem, popierał to, ale niestety rządzący 

wtedy akurat naszego wniosku nie zrealizowali. To tak na na marginesie. Też podziękuję tutaj 

moim kolegom samorządowców, samorządowcom, którzy też z urlopu wrócili, zostawiając 

swoich bliskich, bo to był też długi weekend, a tak naprawdę nie mogłem się doczekać tego 

długiego weekendu sam osobiście. Jeżeli chodzi o przyznawanie stypendium sportowych nie 

było takiej uchwały, jeżeli chodzi o stypendia natomiast, my jako powiat, jako rada powiatu, 

Jako starostwo przyznaliśmy nagrody tym wybitnym sportowcom, i takie nagrody były 

przyznawane. Chyba że pani Kasia mnie poprawi, ale tak mi się wydaje, że tak to, to może się 

mylę, ale być może on był stypendystą, dobrym uczniem i przy okazji może sportowcem. 

Natomiast wniosek jest jak najbardziej zasadny. Ja chcę w tym roku jeszcze zebrać grupkę 

sportowców, którzy naprawdę osiągnęli w ostatnim okresie niesamowite wyniki, i tak naprawdę 

myślę, że moje zaniedbanie też trochę wynika z tego, że w tym zestawie mam też dwóch swoich 

synów. Jeden jest w reprezentacji Polski futsalu, jest wicemistrzem Polski w piłce plażowej 

nożnej również w tejże reprezentacji. Ale mamy panią Kamilę Stankiewicz, którą tutaj 

nagradzaliśmy kilkakrotnie. Małgorzatę Karpiuk, super lekkoatletykę, wspólnie z miastem 

Hajnówka nagradzaliśmy tą sportsmenkę. Jest w tej chwili Dawid Gromotowicz, to jest osoba 

niepełnosprawna, ale jest w kadrze w kolarstwie szosowym, w kadrze Polski, która się 

przygotowuje mistrzostwa świata, także jest jeszcze kilka osób, o które, które zasługują, żeby 

na szczególną, może uroczystą sesję poprosić ich i podziękować za ogromny wkład pracy 

własnej, w pracy też w wielu przypadkach, tak jak w przypadku Dawida Gromotowicza, jego 

rodziców- my też pomagamy w jakiś tam sposób. Ale stypendium jak najbardziej też powinno 

być typowo dla naszych uczniów. Ja się do tego zobowiązuję. Tylko będę też prosił o pomoc, 

żeby faktycznie w regulaminie zawrzeć te wszystkie najważniejsze rzeczy. Pan Henryk 

Łukaszewicz, wygaśnięcie mandatu pana Łabędzkiego. Pamiętam, że pan Bogdan Łabędzki 

sam też zrzekł się mandatu, ale ja nie, ale ja nie chcę, nie chcę wnikać. Mówię o odrzuceniu 

część skargi z dnia 20 czerwca. No, to jest świeża sprawa, także zajmie się oczywiście biuro 

prawne, dalej LO Nr II, czy szkoła statut łamie. Myślę, że szkoła nie łamie statutu, bo szkoła, 

dyrektor i rada pedagogiczna operuje statutem, a czy on jest zgodny z wytycznymi 

ministerstwa, ja tego nie wiem, wiem, że jest ogólny bałagan w wielu sprawach, ale nie później, 

nie możemy tak rozmawiać. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Panie starosto, Pan zakrzywia fakty, zakrzywia fakty, 

niech pan nie odpowiada, Pan tylko mi odpisze lepiej. Pan będzie miał możliwość 

odpowiedzenia. Ja swoje zdanie powiem. Jest pan dyrektor też swoje. Proszę na piśmie 

odpowiedź. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Pan dyrektor i Rada Pedagogiczna działa 

zgodnie ze statutem szkoły. Kolej Hajnówka - Białowieża. Tak, to jest nasza, nasza własność. 

Mi się wydawało, że w ostatniej kadencji uda nam się przekazać tą kolej z powrotem do PKP 

SA. Były daleko zaawansowane prace, ale spowodowane i pandemią później, tą sytuacją 

przygraniczną, nie z naszej winy, tylko ciągle odkładane sprawy w ministerstwie. Ponosiliśmy 

ponownie wniosek o przekazanie tej linii Hajnówka- Białowieża do PKP SA. Pan Jan Korcz 

podniósł bardzo ważny temat rekultywacji terenów pożwirowych. Oczywiście wszystkie 

żwirowiska, które kończą swoją działalność muszą być zrekultywowane. Na jakim etapie, 

zorientujemy się i damy panu odpowiedź. Ścieżka do Jelonki, Kleszczele. Tutaj mamy pana 

Mikołaja Janowskiego. Być może coś więcej powie. Nie chcę zabierać za dużo czasu, bo to 
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akurat nie nie znam tematu. Znam temat, może nie znam odpowiedzi. Pan Jerzy Sirak złożył na 

Komisji kilka wniosków. Wniosek w sprawie dofinansowania Orkiestry Dętej, dofinansowanie 

Biblioteki Miejskiej, kolektora burzowego. Chcę powiedzieć, że dzisiaj na zarządzie tą sprawę 

poruszaliśmy, jeżeli chodzi o dofinansowanie Orkiestry Dętej, jak najbardziej słuszna uwaga, i 

tutaj cały zarząd jest przychylny, tylko wiadomo, że w budżecie na kolejnej rok, czyli przy, 

Konstrukcji budżetu już od września będziemy mieli to na uwadze, aby środki na działalność 

organizacji pozarządowych po prostu zwiększyć. Jeżeli chodzi o dofinansowanie biblioteki 

miejskiej, również pozytywnie zarząd do tego się ustosunkował. Jakby była możliwość jeszcze 

w tym roku znalezienia jakichś niedużych środków również deklarujemy wsparcie, natomiast 

tych środków ciągle nam brakuje. I wykonanie kolektora burzowego jest wniosek, my 

zwrócimy się do burmistrza miasta Hajnówki, jaki to jest koszt wkładu własnego i deklarujemy 

również- była deklaracja zarządu- aby w połowie wkładu własnego pokryć koszt wykonania 

kolektora burzowego, bo jest niezwykle ważną inwestycją, zresztą to dobrze wiem, bo byłem u 

pana burmistrza zastępcą. To jest kolektor, który będzie miał średnicę chyba osiemset 

osiemdziesiąt centymetrów, czyli bardzo, bardzo duża Średnica, aby odprowadzić te wszystkie 

wody z ulicy Górnej i z Targowej, Przepraszam Wrzosowej. Ale tak jak, pan burmistrz też 

wspomniał wszystkie inwestycje drogowe prowadzone przez powiat na terenie danej gminy są 

współfinansowane po 50% udziału powiatu i gminy, jeżeli chodzi o wkłady własne. Do ministra 

klimatu i poprzedniego rządu i obecnego pisaliśmy podobne pismo, które było podpisane przez 

wszystkich samorządowców z Powiatu Hajnowskiego, odpowiedzi nie mamy. Natomiast trwają 

ponownie od kilku tygodni prace związane z zarządzaniem obiektem Unesco Puszcza 

Białowieska, oczywiście prowadzi to instytut ochrony środowiska. W takim pierwszym 

spotkaniu uczestniczyłem w samym starostwie w krótkim, natomiast przedwczoraj było 

spotkanie w Białowieży, również kolegów samorządowców, leśników, z przedstawicielami 

instytutu, i też swoje uwagi przekazaliśmy. Ale jak będzie potrzeba, żeby jednak się 

przypomnieć to, to myślę, że takie pismo jeszcze raz prześlemy. Ścieżka rowerowa Hajnówka 

Białowieża. Mam tutaj pana dyrektora zarządu dróg pewnie więcej powie, natomiast wniosek, 

który złożył dzisiaj pan burmistrz radny Jerzy Sirak, jest jak najbardziej trafiony, aby w końcu 

tą drogę wojewódzką, tam nie ma żadnego standardu drogi wojewódzkiej, jeżeli chodzi o 

szerokość, o standardy wytrzymałości, biorąc pod uwagę obecną sytuację, to musi być wpisane 

przez zarząd Województwa Podlaskiego i później procedowany przez sejmik w jak 

najszybszym czasie. I pani Katarzyna Jakubowska mówiła o programach profilaktycznych w 

SP ZOZ. Faktycznie tych programów jest dużo, może informacji troszkę za mało, ale generalnie 

o wszystkich programach, które nasz szpital przeprowadza, staramy się bardzo szybko 

zamieszczać i na facebooku Starostwa Powiatowego w Hajnówce, na naszej stronie, jeżeli ta 

informacja byłaby jeszcze bardziej potrzebna być może, i do gmin prawda jak najbardziej to 

przekażemy. I projekt drogi Lipiny - Hajnówka. Również pan dyrektor się do tego odniesie. 

Pan dyrektor, coś minę jakąś taką robi, więc oczywiście projekt drogi Lipiny - Hajnówka w 

budżecie jest, jak najbardziej. Tylko mamy też odpowiedź z gminy Hajnówka, że zaplanują 

takie pieniądze na 2025 rok. Dziękuję bardzo. Gminę wiejską Hajnówka. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Panie starosto, tam prosiłem, żeby pan nie galopował 

przy odpowiedzi, żeby odpowiedział na piśmie, bo pan starosta znowu trochę tam opinię 

publiczną oszukuje. Statut szkoły: paragraf 6, punkt 5, mówi wyraźnie: język białoruski staje 

się przedmiotem obowiązkowym, jeżeli nauczyciel, uczeń nie jest sklasyfikowany no, dałem 

pytanie, czy złamał prawo, dałem pytanie. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie Henryku, pan mówi, że statut. 
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Radny Henryk Łukaszewicz: Ale Panie starosto, dokończę, zadałem dwa pytania: czy 

rada złamała prawo czy statut niezgodny? I do tego tylko chciałem się odnieść. Nie, nie, szkoła 

ma dostosować przepisy do obecnych przepisów. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Dobrze, to tu jest sprawa skomplikowana. Proszę 

bardzo. Kto teraz chce głos zabrać. Nie tam, ktoś powie. Pan dyrektor Mikołaj Janowski, proszę 

bardzo. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie przewodniczący, 

panie starosto, panie, panowie radni, szanowni państwo, mieszkańcy Powiatu Hajnowskiego. 

Ja na wstępie chciałem podziękować dla radnych, dla zarządu, za ogrom pieniędzy, które spłyną 

na drogi powiatowe, to jest w tym roku do realizacji prawie 260 kilometrów przebudowy, do 

przebudowy i do remontu dróg. Chciałbym podziękować dla moich pracowników, bo to jest ich 

bardzo wytężona praca. Ale także chciałem podziękować dla pracowników starostwa za pomoc 

w obsłudze różnego rodzaju wniosków, zgody, zatwierdzenia, planów, innych rzeczy także to 

jest ogrom pracy, to nie tylko zarządu dróg powiatowych, ale wszystkich pracowników 

starostwa i chciałem przeprosić mieszkańców i może turystów, którzy czasami mają pół dnia 

przerwy- dzień przerwy w dostępności komunikacyjnej danego odcinka drogi, pracuje pięć firm 

wyłonionych w przetargu, które przebudowują i remontują drogi. Już odebraliśmy odcinek na 

Czyżach i jesteśmy w trakcie ogromnej pracy i ja wiem, że mieszkańcy się denerwują, że nie 

mogą dojechać do swojej posesji, że my nie mogą dojechać do rodziców, czy czy przejeżdżając, 

muszą jej jechać okrężną drogą, ale, szanowni państwo, te remonty i te przebudowy robimy dla 

naszych mieszkańców i tych co odwiedzają nasz powiat. Jeszcze raz za wszelkie utrudnienia 

dziękuję, dość dużo osób z mojej, cztery dni bylem na urlopie i nie było dnia, gdzie nie było 

telefonu z pretensją, że coś się dzieje źle. Wszyscy się dzisiaj znają na drogach. No, i dobrze, 

że znają na drogach, a te drogi remontują po to, żeby było lepiej. Szanowni państwo, jeżeli 

chodzi o projekt na drogę poszerzenie drogi do Lipin. Po dzisiejszej uchwale Rady Powiatu, 

Zarząd Dróg Powiatowych, ogłasza przetarg na ten projekt na ogłosi przetarg z rozłożeniem 

tak, jak pan starosta powiedział, z zapłatą na przyszły rok. Mamy kilka, mamy kilka projektów 

na drogi powiatowe, które, czyli baza paliw Narewka, Białki - Ogrodniki. Mamy projekt na 

Nowe Berezowo. Mamy projekt na ulicę Wrzosową. Mamy projekt na Wólkę Terechowską - 

Opaka. Jesteśmy w trakcie niezrealizowanego, niedotrzymanego terminu na projekt na odcinek 

Koweła - Rzepiska. Tutaj wykonawca projektu zawala nam terminy i jesteśmy na granicy 

zerwania umowy lub podania do sądu. Także dość dużo mamy do realizacji. Oczekujemy na 

nowe środki, a jeżeli chodzi o drogi wojewódzkie, linię kolejową do Białowieży, otóż w 

uchwale sejmiku, zarządu województwa jest zapis o dostępności komunikacyjnej zatwierdzony 

przez Brukselę i w tym projekcie zakupu szynobusów niskoemisyjnych jest remont dostępność 

komunikacyjna z Hajnówki do Białowieży. Żeby uzyskać środki bardzo duże, prawie pół 

miliarda złotych to musi być wyremontowany ten odcinek trasy kolejowej i dostępność 

komunikacyjna do Białowieży. Jeżeli chodzi Szanowni Państwo o poszerzenie drogi to, co pan 

radny powiedział, otóż w poprzedniej kadencji chcieliśmy tą drogę poszerzyć o 1 m, zostało to 

zablokowane przez środowisko ekologiczne i jednego mieszkańca naszego powiatu. Nie doszło 

do poszerzenia. Te pobocza są przygotowane. I Szanowni Państwo, jesteśmy w trakcie 

zakończenia projektów, akceptacji projektu na ścieżkę rowerową do Białowieży i aż do 

przejścia granicznego. I otóż projekt drogi z Hajnówki, z Nowosad do Zabłudowia kosztował 

prawie milion dwieście tysięcy złotych i projekt ścieżki rowerowej do Białowieży tutaj drogi i 

ścieżki rowerowej z Nowosad do Zabłudowia kosztował milion dwieście, a projekt ścieżki 

rowerowej do Białowieży też po przetargu wynosi prawie milion dwieście tysięcy. I otóż, 

szanowni państwo, prawdopodobnie ten projekt pójdzie do kosza ze względu na brak akceptacji 
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przez różne środowiska- nie będę mówił ekologów czy bo to nie ładnie brzmi- ale tych, którzy 

nie chcą tej ścieżki rowerowej, tych co nie chcieli poszerzyć tej drogi, i nigdy nie zapomnę 

takie sytuacji, kiedy, będąc członkiem zarządu województwa, zwrócono się do mnie o 

posypywanie solą drogi z Hajnówki do Białowieży. Pani dyrektor Zajkowska z Departamentu 

Infrastruktury, mówi: Panie Marszałku, co pan chce zrobić? Przecież nas zjedzą. I później, 

szanowni państwo, co się stało? Otóż, ta osoba, która najwięcej pism składała, uległa 

wypadkowi. On już się wyprowadził, ta osoba z naszej puszczy białowieskiej uległa 

wypadkowi i tutaj na radzie powiatu- chyba pan radny Petruk wtedy- zgłaszał wniosek w 

imieniu tej osoby, żeby posypywać tą jezdnię. To było dość dawno, dwanaście, trzynaście, 

czternaście lat temu. I otóż, szanowni państwo, ja nie chcę nikomu życzyć, ale żeby nie daj 

Boże jakieś nieszczęście spotkało, a co będzie, jeżeli spotka nieszczęście na tej drodze z 

Hajnówki do Białowieży tych co blokują? Takie zdarzenie szanowni Państwo, miało w 

zarządzie dróg wojewódzkich w Gminie Supraśl. I otóż, było blokowane cały czas wycięcie 

drzewa, suchego, suchego drzewa. I otóż ta osoba, która blokowała podczas burzy konar spadł 

i do dzisiaj jeździ na wózku inwalidzkim. Kto odpowiada? Ten, co nie wydał decyzji, czyli 

urząd gminy, nie pamiętam, Supraśl czy właśnie w Wasilkowie. Znowu 1.200.000 jest 

wyrzucone w błoto. Miał być zrobiony odcinek, bo ten odcinek z Hajnówki do Białowieży był 

totalnie zablokowany, ale z Białowieży do przejścia granicznego nikt o tym nie mówił i 

mieliśmy rozpocząć pracę nad ścieżką rowerową na tym odcinku. I Fundacja, nie powiem, która 

zablokowała, zgłosiła do sądu i ten odcinek też zablokowano, i ten odcinek zarząd dróg 

wojewódzki nie robi, oczywiście ścieżki rowerowej z Białowieży poprzez Gródek- dobrze, 

panie radny mówię Grudki- aż do przejścia granicznego. Szanowni Państwo albo my coś 

chcemy zrobić, albo blokujemy dla zasady, dla blokowania i otóż podczas podpisywania 

umowy na budowę drogi Zwodzieckie - Narewka, Tarnopol, Siemianówka, dyrektor zadaje mi 

pytanie: Mikołaj, co mamy robić? Są zarezerwowane pieniądze nad pracami projektowymi i 

środowiskowymi na tą ścieżkę rowerową. Są na ten rok prawie siedemset tysięcy i na następny 

rok kilka milionów złotych. I co mamy robić? Znowu zacząć robić projekt po to, żeby znowu 

wyłożyć takie pieniądze i wyrzucić do kosza? Zastanówmy się i podejmijmy decyzję, męską 

decyzję albo tych, co protestują wygońmy z naszego terenu, bo bo robią na przekór, albo albo 

nie róbmy i nie mówmy nigdy o ścieżce rowerowej. I chcę szanowni Państwo dobrą informację 

podać. Otóż będzie budowana ścieżka rowerowa, Zwodzieckie, Narewka, Lewkowo, Tarnopol, 

Siemianówka, bo została podpisana umowa na budowę drogi i ścieżki rowerowej w tym 

kierunku i jak raz przez puszczę białowieską, tam nie przeszkadzało, a tutaj cały czas nam ktoś 

przeszkadza. Budowa tej drogi ma trwać 25 miesięcy i dlatego proszę was o wyrozumiałość, 

szczególnie ci, tych, co dojeżdżają z Narewki, pan przewodniczący dobrze upomina za głośno 

mówię, z Narewki do Hajnówki, z Hajnówki do Narewki, bo będą problemy. Na razie wszyscy 

jesteśmy szczęśliwi, że umowa została podpisana, ale kiedy się pojawią pierwsze światła, to 

zaczną protesty, zaczną być problemy. Odnośnie ścieżki rowerowej do Jelonka - Kleszczele. 

Jest projekt, nie tylko na ścieżkę rowerową, ale także na drogę. I otóż, dobrze i niedobrze, bo 

tak się szczęśliwie i nieszczęśliwie zdarzyło, że ten projekt na ścieżkę rowerową i drogę jest 

nierozerwalny, on musi być robiony w całości, ścieżka rowerowa z drogą wojewódzką. Koszt 

tego projektu wynosi około czterdziestu pięciu milionów złotych, może coś w tym temacie 

ruszy. Dodatkowo jest zrobiony projekt na budowę i przebudowę i ścieżkę rowerową Tarnopol 

z obwodnicą Bondar do Juszkowego Grodu, który koszt budowy tego odcinka wynosi około 

stu pięćdziesięciu milionów złotych. Odpowiadając dla Pana radnego Siraka na ostatnim 

spotkaniu u wojewody przy ministrze spraw wewnętrznych poruszaliśmy te tematy i 

zobowiązaliśmy się wspólnie do spotkania radnych tutaj pana Łukaszewicza, posłów, co? 

Łukaszuk, Igor Łukaszuk, przepraszam, w tematyce tych dróg i w tematyce objęcia ewentualnie 
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drogi z Hajnówki do Białowieży, ale także przez Hajnówkę, jako dróg strategicznych. Co zrobi 

wojsko, to to nie wiemy. Co ma w planie, ale takie nasze wnioski padły i tutaj od pana starosty 

i ode mnie padły wnioski na tym spotkaniu. Dziękuję. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Panie dyrektorze, faktycznie jednym głosem 

mówimy na różnych spotkaniach. Być może coś z tego w końcu wyjdzie, ale nam bardzo zależy 

na poszerzeniu tej drogi do Białowieży. Szanowni Państwo, odniosę się jeszcze tylko w kilku 

słowach do ulicy Górnej, w której w tej chwili w zasadzie już takie prace końcowe są. Mam 

nadzieję, że w terminie zostaną wykonane. Natomiast pojawiły się kontrowersje odnośnie 

rozwiązań technicznych oczywiście kontrowersje wśród mieszkańców. Dzisiaj odbyliśmy 

spotkanie z mieszkańcami. Był pan burmistrz, był pan Mikołaj Janowski, dyrektor Zarządu 

Dróg Powiatowych. Również ja uczestniczyłem, jeżeli chodzi o stronę mieszkańców 

reprezentowały panie i z tego się bardzo cieszymy. Natomiast ja pozwoliłem, będąc wczoraj w 

Białymstoku, również spotkać się z projektantem, który projektował tą drogę i chcę państwu 

przekazać to tylko taką informację. Ta dokumentacja została przygotowana zgodnie ze 

wszystkimi wymogami, z prawem budowlanym, zachowaniem największego bezpieczeństwa. 

Tam pamiętam, planowaliśmy rondo, natomiast pas drogi powiatowej nie pozwolił usytuować 

tego ronda, gdyż to się wiązało z wywłaszczeniem i nawet z wyburzeniem domu mieszkalnego. 

Tak się stało, że w tym momencie doszedł na spotkanie akurat wnuczek tych państwa, którzy 

tam mieszkają. Mówię oczywiście pomysł nie do przyjęcia był. Natomiast o tym też 

rozmawialiśmy, była pełna rezygnacja z tego pomysłu, bo to rondo się nie mieściło, i w tej 

chwili te rozwiązania, które tam są, przede wszystkim to, to, to stwarzają, że będzie bardzo 

bezpiecznie. Tam będzie możliwość obowiązek zwolnienia, tak aby faktycznie na tym całym, 

całej krzyżówce, gdzie w zasadzie wpada jeszcze dwie dodatkowe drogi, było bezpiecznie, a to 

jest zagwarantowane w tych właśnie rozwiązaniach. Także bardzo serdecznie uspakajam 

wszystkich mieszkańców Górnej, że wszystko jest robione zgodnie z prawem, z wymogami 

bezpieczeństwa, bo oto bezpieczeństwo przede wszystkim wasze chcemy zadbać. I to tyle, 

jeszcze raz chcę podziękować za wspólne spotkanie właśnie u pana wojewody, naszych 

przedstawicieli samorządu wojewódzkiego. Dziękuję bardzo. 

Pan Adam Iwańczuk: Dzień dobry. Ja jestem mieszkańcem Hajnówki i chciałem 

bardzo krótki wniosek złożyć w imieniu swoim, ale również kilku mieszkańców, z którymi 

rozmawiałem. Chcielibyśmy bardzo szanowną radę poprosić o to, żeby swoje posiedzenia 

sesyjne odbywała po godzinie 15. Niestety nie jesteśmy w stanie jako mieszkańcy uczestniczyć 

w sesji rady miasta w momencie, kiedy sesja zaczyna się od 12 lub 13, ponieważ większość z 

nas pracuje zawodowo. Dlatego bardzo bym prosił o wniosek odpowiedni złożę. Chciałem się 

tylko odnieść w tym wniosku do tego, że w tak pięknie w preambule do raportu o stanie powiatu 

jest kilka razy użyte słowo społeczeństwo obywatelskie, partycypacja społeczna. Chcielibyśmy 

również skorzystać z tej, z tej możliwości i tylko po 15. Dziękuje bardzo. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Panie Iwańczuk w sprawie, sprawie raportu to 

właściwie pan nie powinien zabierać głosu, bo pan musiałby zgłosić dzień przed do mnie 

poparcie mieszkańców i wtedy Pan może zabrać głos. Dobra, to, co pan tutaj zgłosił, no to 

rozpatrzymy to, jak to wygląda, czy to jest zgodne z naszym statutem? 

Dobrze i teraz poproszę pana Ostapczuka, przyznaję się, nie poznałem, tak daleko, 

siedzi nasz były radny. Proszę bardzo. 

Pan Roman Ostapczuk: Dziękuję, panie przewodniczący. Starzeję się to pewnie 

dlatego. Natomiast witam państwa serdecznie, panie przewodniczący, panie starosto, szanowni 

radni, szanowni państwo. Dziękuję bardzo, panie starosto, za miłe słowa pod adresem już 

http://www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski


32 
 

Szczegółowy przebieg obrad odzwierciedla nagranie z IV sesji Rady Powiatu VI kadencji z dnia 27 czerwca 2024r., które udostępnione jest na 

głównej stronie internetowej Powiatu Hajnowskiego www.samorzad.gov.pl/web/powiat-hajnowski oraz w Biuletynie Informacji Publicznej 

Powiatu Hajnowskiego, w zakładce – protokoły Rady Powiatu, za pośrednictwem kanału YouTube. 

 
 

nieistniejącego byłego zarządu. Szkoda, że pan Łukasiewicz no, nie jestem tutaj akurat 

największą osobą na sali, ale dość pokaźną i można mnie zauważyć, że głosował pan 

przeciwko, bo bo nie było osób, które za to odpowiadają. No, jestem ja, jest pan starosta, to 

jedno i to samo. Jesteśmy na drugim miejscu w kraju, nie bez powodu panie radny. Natomiast 

chcę bardzo podziękować przy okazji za za pana słowa w sprawie statutu szkoły, ale może po 

kolei. Panie burmistrzu, zgadzam się tylko, że powiat nie może dać większego dofinansowania 

a niżeli organizacja pozarządowa o nie prosi. Ja zwracałem na to uwagę już od kilku lat. Byłem 

też w komisji, która przyznawała dofinansowania i dowiedziałem się, że byłoby to naruszeniem 

no regulaminu, czy też prawa. Od kilku lat dawaliśmy taką samą sumę, ja zwracałem uwagę 

dla osoby, która pisała do nas o wsparcie, że żeby jednak występowali o większe kwoty, i już 

na przyszły rok wiem, że, że taka obietnica padła, że że zwrócą się tutaj. Dziękuję też dla pana 

starosty, który powiedział, że tak, oczywiście powiat będzie w tym partycypował. Natomiast 

teraz, jako też mieszkaniec Gminy Narew, no, mam trochę inne spostrzeżenia co do tego, jak 

pełne jest zadowolenie z wykonywania budżetu i z zapisów w budżecie skonstruowanych 

jeszcze przez nas. Otóż, Panie Dyrektorze, od 2,5 roku nic nie robicie w sprawie dokumentacji 

na drogę Koweła - Rzepiska, 400 metrów. Dowiedzieliśmy się na początku, że pani wójt 

oczywiście nie ma zamiaru i nie będzie partycypować w tych środkach, więc powiat znalazł 

sam środki na tenże projekt, został ogłoszony i do tej pory nic się nie zadziało. I proszę nie 

mówić, że jesteście na skraju wytrzymałości, bo już na zarządzie Pan mówił, że firma wycofała 

się z robienia tego projektu, a wy nie robicie nic, żeby ta firma poniosła odpowiednią karę. Jest 

to karygodne. 2,5 roku zwodzenia ludzi. I może trochę historii. W roku 2017 rozpoczęliśmy 

scalenie na obiekcie Kotłówka i inne. Żeby zrobić kawałki dróg, które należały do powiatu a 

wtedy podlegały pod inne prawo, aniżeli dzisiaj mamy, trzeba było przejąć drogi powiatowe 

pod Gminę. Jeszcze wtedy jako radny gminny bardzo nalegałem na to, bo chodziłem za 

scaleniami. Przejęliśmy prawie 8 kilometrów drogi, żeby wykonać dwa odcinki nie duże tej 

drogi. Przez te dziesięć lat gmina utrzymuje te osiem kilometrów drogi. W międzyczasie 

wykonała też budowę drogi w Tyniewiczach Dużych na kwotę o teraz, myślę, że ponad dwóch 

milionów złotych, gdzie powiat nie partycypował w tejże inwestycji. Rozchodzi się o 400 m, 

które leżą na Gminie Hajnówka. One byłyby już przez naszą gminę wykonany, gdyby była taka 

możliwość. Niestety takiej możliwości nie ma. Nie chcę już wchodzić w to, jak dżentelmeńsko 

rozmawialiśmy i co miało być zrobione, panie dyrektorze, to na inną okazję. Mieszkańcy już 

będą pisali pisma, z czym na pewno będziecie mieli do czynienia na kolejnej sesji, bo o to przez 

drogę ten sam nr drogi już jest przygotowany pod zalewanie. I moje teraz pytanie, nie wiem, 

Panie starosto, myślę, że do pana dyrektora. Chcę pełnej informacji, kto za to płaci, z jakich 

środków, kto w tym partycypuje? Bo rozumiem, że nie z wojskowych pieniędzy, bo, jak pan 

starosta na początku powiedział, drogi żwirowe nie mogą być robione jako asfaltowe. Jak 
występowałem, żeby ten odcinek został objęty przez robienie dokumentacji w tym samym 

czasie to ta pani wójt oczywiście nie wyraziła zgodę, a i my nie wyraziliśmy zgody, bo skoro 

nie ma takiej chęci, to nie będzie to robione. Dzisiaj te 400 metry stoją ością dla naszych 

mieszkańców. Przez tyle lat wyrzeczeń, chodzenia za tym przecież powiat do tego wiadomo, 

że nie dołożył złotówki, prócz oczywiście pracy wytężonej geodezji. 400 metrów tak po ludzku 

przez 5.5 roku po mojej pracy w zarządzie, chyba też do czego zobowiązuje, chyba że no byłem 

takim nieudacznikiem, że że akurat nie powinni ani mieszkańcy wspominać, ani ja tym bardziej. 

Z 8 kilometrów utrzymywanych, tak jak mówię, przez 10 lat już przez gminę i do trwania 

projektu jeszcze przez 5 lat będzie gmina tą drogę utrzymywać. To już z tych kosztów 

powinniście to zrobić, tak naprawdę po ludzku więcej nic nie szukając. Na tym zakończę ten 

temat, bo szkoda, szkoda słów. Natomiast, panie starosto, siedzi koło mnie pan dyrektor liceum 

który mówi to samo co mówię ja i dużo osób, jest łamany statut szkoły. Nie wiem, dlaczego 
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akurat pan- bo najwięcej jednak spędziliśmy czasu nad tym zagadnieniem- mówi, że tak nie 

jest. Posiadam tutaj przy sobie kilka opinii, które zamówiliśmy w tej sprawie u profesora 

Uniwersytetu Warszawskiego, który wykłada akurat prawo administracyjne, który również nas 

reprezentował jako prawnik w tej sprawie wielokrotnie. I on nie zostawiał suchej nitki na tym, 

co poprzednia władza próbowała na nas wymusić. Pamiętacie, państwo ja na jednej z sesji i 

mówiłem dla ówcześnie rządzących, że wygrajcie najpierw wybory, zmieńcie prawo a później 

nas zmusicie, żebyśmy zrobili tego co, co oczekujecie w II liceum. Tak się nie stało. Przyszła 

inna zmiana i otóż zostało to wycofane, ale tylko na krótko, bo oto pojawiła się pani kurator, 

której no słownictwo bliskie, więc pomyliło się z panią dyktator. I cóż ona wymyśliła sobie, że 

cytuję: Słuchać, nie przepraszam, milczeć, słuchać, wykonywać. Na szczęście jest z tego 

notatka służbowa. Ja nie rozumiem, dlaczego o tym nie ma mowy. Pamiętacie, państwo, była 

w poprzedniej kadencji taka kurator z Krakowa, o której cała Polska mówiła. Co to ona nie 

wyprawiała, tutaj udaje się, że nie ma tematu. Ja mam bardzo proste pytanie. Odkąd to prawo 

działa wstecz. Bo, nawet gdyby tak się zadziało, że w tym roku zmieni się prawo ustawowe, 

zmieni się statut szkoły, to i tak, i tak w tym roku nie ma prawa się zmienić prawo w naszych 

szkołach, bo prawo nie działa wstecz. Pamiętacie państwo, jak była kadencyjność wprowadzana 

dla wójtów, burmistrzów, prezydentów to było to od kolejnej kadencji, bo prawo nie działało 

wstecz. A tutaj mówimy, że tak jest. Ostrzegaliśmy i bardzo współczuję uczniom, których to 

dotyczy. Ostrzegaliśmy od samego początku, że źle się dzieje, żeby to nie było robione, że na 

tym ucierpią dzieci. Wyobraźmy sobie sytuację, że ktoś się wybiera do szkoły muzycznej i po 

pół roku mówi: proszę zmienić statut, bo ja się nie będę uczył muzyki. Mój syn kończył 

Akademię Morską, mógł powiedzieć, że nie będzie pływał. No gdzieś te absurdy muszą mieć 

granice. W statucie szkoły jest wyraźnie zapisane, kto uczęszcza do szkoły ten musi uczyć 

języka białoruskiego i musi przystąpić do egzaminu. Nikt nie mówi o tym, że nie będzie sensu 

utrzymywania drugiego a w tym wypadku I liceum, które było utrzymywane na siłę, 

wielokrotnie samorząd dopłacał do kilkunastu osobowych klas, aby zapewnić zarówno 

dostępność, na którą wszyscy się powołują. Dlaczego i po co mamy dwa licea obok siebie, które 

jedno z nich nie jest rentowne? W sytuacji, gdy wejdzie w życie prawo, w którym w liceum 

białoruskim nie będzie obowiązku nauki języka białoruskiego I liceum ze swoimi tak mało 

licznymi uczniami nie mają sensu bytu. Pamiętacie, na początku naszej kadencji poprzedniej 

ktoś puścił plotę, że zostanie zamknięte I liceum. W ciągu tygodnia 10 dni może w tym okresie 

chyba 2,5 tysiąca zebrano podpisów za obroną tej szkoły. Ja się pytam, gdzie są środowiska tak 

z jednej i z drugiej strony mniejszościowe które milczą na ten temat, których nigdzie nie ma. 

Jak widzę co się dzieje, a słuchajcie, byłem zainteresowany dość długi czas w tym faktem, to 

trochę, no, no, to ciarki mnie przechodzą, ale z innego powodu, jak pamiętam naszą sesję, w 

której ówczesny pan przewodniczący czytał stanowisko rady rodziców szkoły i to uzasadniał. 

Miałem ciarki na plecach, nie tylko ja. A dzisiaj tego nie ma? Dzisiaj udajemy, że tego nie było? 

Przez jaki okres czasu mówiliśmy, że nikt nam nie narzuci żadnego prawa niezgodnego z tym 

po co istnieje od 75 lat. Co pozwalało utrzymania mniejszościom tutaj tożsamości na tym 

terenie. A dzisiaj tego nie ma, raptem? Zmieniła się władza i z całym szacunkiem, dyrektor 

również jest w urzędzie marszałkowskim z ramienia tej nowej władzy i nie bał się postawić 

ówczesnej władzy nawet z Komisją Dyscyplinarną na czele, nawet po wyborach, z najazdami, 

pani kurator, swoimi ludźmi i nękaniem nas od lewa do prawa. Może za mało mówiliśmy na 

ten temat, ale nikt się nie poddał. Po to mieliśmy te orzeczenia. Po to byliśmy w sądzie, żeby 

nikt nie ważył się powiedzieć, że tego nie ma. A dzisiaj słucham, że statut nie jest łamany. Pan 

dyrektor potwierdza obok że jest łamany. Więc już jest niezły dwugłos. Bardzo proszę, żeby ta 

sprawa nie była zamiatana więcej pod stół. Bardzo żałuję, że tak długo ona trwa. A ani na 

zarządzie, ani na na sesjach, o tym się nie mówi. Dziękuję za przydługie wystąpienie. 
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Dyrektor II LO z DNJB Igor Łukaszuk: Panie starosto, szanowni państwo, radni, 

szanowni zebrani, koleżanki i koledzy. Nie sposób się nie odnieść do zaczepek pana radnego. I 

do wypowiedzi bardzo emocjonującej i bardzo mi bliskiej pana kolegi Romana. Panie Romanie, 

pierwsza moja uwaga nie była skierowana do pana. Darzę pana ogromnym szacunkiem za pana 

postawę, reprezentowaną nie tylko w tym przypadku, ale w bardzo wielu kwestiach ważnych 

dla naszej społeczności. Padło pytanie wprost, czy statut jest w tej chwili łamany. Z czego 

wynika to pytanie? Otóż, zapewne z tego, że pan radny ma wiedzę taką o to, że zostały wydane 

zalecenia z kuratorium po kontroli, które de facto realizacja, których jest zupełnie rozbieżna z 

brzmieniem naszego statutu. Do zaleceń zostało złożone, zostały złożone zastrzeżenia, które 

zostały odrzucone w całości z powołaniem się na to, iż statut jest niezgodny z rozporządzeniem 

ministra edukacji narodowej z 2017 roku, nie będę całej nazwy przytaczał, bo ona jest dosyć 

długa. Zaznaczam, że była to opinia wydana przez panią kurator, która odrzuciła w całości 

zastrzeżenia do protokołu pokontrolnego. Szczerze mówiąc, też jestem zdezorientowany całym 

przebiegiem sytuacji. I trochę nie rozumiem też opieszałości i braku decyzyjności na szczeblu 

ministerialnym tak naprawdę, gdzie w sposób oczywisty ja nabrałem przekonania, czy się 

zorientowałem, nie tylko ja zresztą, bo też i pani naczelnik, ale też przedstawiciele rady 

rodziców, gdzie uczestniczyliśmy w posiedzeniu komisji do spraw mniejszości narodowych i 

etnicznych, na którym też była pani sekretarz stanu Katarzyna Lubnauer, pracownicy, 

Ministerstwa Edukacji Narodowej, które było poświęcone edukacji mniejszości białoruskiej, 

gdzie było jasno stwierdzenie że to rozporządzenie, które jest, które wydane było w 2017 roku 

wprowadza ogromny chaos, ale jednocześnie daje pewne prawa. Przy takim założeniu, że jest 

wprowadzany chaos w interesie każdego, a zwłaszcza, w mojej ocenie, Ministerstwa Edukacji 

Narodowej, jest jak najszybsze uporządkowanie tego chaosu, żeby ktoś przypadkiem, 

korzystając z praw, które nie są wprost sprecyzowane w tym rozporządzeniu, nie doznał w 

przyszłości jakiegoś uszczerbku. Otóż interpretacja jest tak niezrozumiała, że niejako 

dopuszczalna jest rozporządzeniem możliwość rezygnacji z nauczania języka mniejszości, co 

też wydaje się być dosyć naturalnym, bo nikt nie ma obowiązku uczenia się języka mniejszości, 

bo może dokonywać wyborów. Czy wybiera się oddziały czy szkoły czy czy grupy między 

oddziałowe a jednocześnie, gdzie było jasne stwierdzenie, że nie niweluje to wcale ustawowego 

obowiązku przystępowania do matury z językiem mniejszości narodowej. Więc chaos 

interpretacyjny jest tak ogromny w tej kwestii, że oczywistym jest, że nie tylko nasza 

społeczność tutaj w Hajnówce, w Powiecie Hajnowskim, ale sądzę, że też w bardzo wiele 

innych społeczności, gdzie funkcjonują mniejszości narodowe oczekują z ogromną 

niecierpliwością na uporządkowanie tego chaosu. Tym bardziej że było to wyartykułowane 

przez panią minister i w świetle takiej świadomości zostają wydane zalecenia bardzo 

precyzyjne, bardzo takie w punkt, że tak powiem, które ja, jako dyrektor czy szkoła jesteśmy 

zobowiązani wykonać. Rada Pedagogiczna, to już nie będę mówił jakie są nastroje, jakie są 

opinie, co nauczyciele mówią w rozmowach kuluarowych. Ale rada patologiczna po całej tej 

sytuacji przygotowała również apel Rady Pedagogicznej II Liceum Ogólnokształcącego z 

dodatkową nauką języka białoruskiego w Hajnówce, do pani Barbary Nowackiej, Minister 

Edukacji Narodowej. Apelujemy o stabilizację systemu edukacji mniejszości białoruskiej. 

Język białoruski jako język mniejszości narodowej w Polsce odgrywa kluczową rolę w 

zachowaniu tożsamości kulturowej, historycznej i społecznej białoruskiej mniejszości 

narodowej w naszym kraju. Obrona i promocja tego języka w edukacji nie tylko jest 

obowiązkiem moralnym, ale także prawnym, wynikającym z międzynarodowych zobowiązań 

państwa Polskiego wobec mniejszości narodowej i wpisującym się w standardy 

międzynarodowe. Polska jako sygnatariusz europejskiej karty języków regionalnych i 

mniejszościowych oraz konwencji ramowej Rady Europy o ochronie mniejszości narodowych, 
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zobowiązała się do promowania i ochrony języków mniejszości, zapewnienie możliwości 

funkcjonowania szkół obejmujących nauczaniem języka mniejszości wszystkich swoich 

uczniów, to nie tylko wyraz szacunku dla białoruskiej mniejszości, ale również realizacja 

zobowiązań międzynarodowych. Promowana przez oponentów przedstawionego wyżej stanu 

rzeczy, interpretacja w cudzysłowiu przepisów prawa oświatowego zrównuje nasze liceum w 

każdym innym, co podważa rację istnienia naszej szkoły jako odrębnej instytucji oświatowej 

podtrzymującej białoruską tożsamość, język i kulturę wśród uczniów. Protestujemy przeciwko 

tego typu działaniom, które wywierają presję asymilacyjną na środowisko mniejszości 

białoruskiej, co jest jednoznacznie negatywnym zjawiskiem. Efektem najnowszej interpretacji 

przepisów prawa oświatowego stała się agresywna postawa grupki rodziców, która doprowadza 

do skłócenia lokalnej społeczności, wywołuje negatywne nastroje i lęk, wzbudza poczucie 

zagrożenia wśród nauczycieli, uczniów oraz całego środowiska szkolnego, wywołana tymi 

działaniami frustracja, destabilizuje pracę zaangażowanej w edukację młodego pokolenia kadry 

pedagogicznej. Postawa rodziców negujących standardy naszej szkoły dewastuje placówkę 

zasłużoną dla podtrzymywania kultury i tradycji mniejszości białoruskiej. Sprzeciwiamy się 

brutalnemu niszczeniu naszej placówki Edukacyjnej której wysokim, której wysoki poziom jest 

efektem zaangażowania także emocjonalnego pokoleń uczniów i nauczycieli tworzących 

niepowtarzalną atmosferę tego miejsca. Nierozważne decyzje niszczą ten dorobek i grożą jego 

zaprzepaszczeniem. Nieścisłości prawne stają się powodem bezpodstawnych oskarżeń w 

stosunku do pracowników naszej placówki i przedstawicieli mniejszości białoruskiej. W 

ramach spójnych działań na rzecz podtrzymywania białoruskiej tożsamości narodowej, 

uczniów naszego liceum, cała społeczność uczniowska objęta była nauczaniem języka 

białoruskiego jako języka mniejszości narodowej, co integrowało całą społeczność szkolną i 

konstruktywnie angażowało w funkcjonowanie szkoły środowisko białoruskiej mniejszości 

narodowej w Polsce. Apelujemy do władz oświatowych o podjęcie pilnych działań 

zmierzających do ustabilizowania sytuacji, tak aby takie szkoły jak nasza mogły w sposób 

niezakłócony realizować swoją misję edukacyjną i wychowawczą. Apelujemy do władz, 

przepraszam. We wrześniu 2024 roku II liceum ogólnokształcące z dodatkową nauką języka 

białoruskiego w Hajnówce obchodzić będzie 75 lecie swojego istnienia, połączone ze zjazdem 

absolwentów. Mamy nadzieję, że odpowiedzialne i skuteczne działania Ministerstwa Edukacji 

Narodowej zapewnią naszej szkole możliwość kontynuowania, od 1 września, pracy na 

zasadach obowiązujących przez cały czas istnienia liceum z korzyścią dla naszych uczniów i 

społeczności mniejszości Białoruskiej w Polsce. Do wiadomości szeregu instytucji związanych 

z kwestiami edukacyjnymi oraz kwestiami mniejszościowymi. Taki apel rada pedagogiczna 

przyjęła i został on przesłany do ministerstwa oraz do szeregu instytucji, w tym również do 

pana starosty Powiatu Hajnowskiego. Więc, w mojej ocenie, wszyscy ci, którym zależy na tym, 

aby sytuacja została ustabilizowana, powinni podjąć działania i robić wszystko, co w ich mocy, 

aby pomóc zrozumieć w Ministerstwie jak ważną kwestią są tego typu szkoły, jak nasza. 

Pocieszające poniekąd może być to, że dostrzeżony jest paradoks pewien w przepisach który 

funkcjonuje, pocieszające są deklaracje, które padły z ust pani sekretarz stanu Lubnauer o tym, 

że podjęte są działania i analizy prawne tak aby te przepisy ustabilizować, ale nie wiem czy na 

tą chwilę jakakolwiek komunikacja pomiędzy organem prowadzącym a kuratorium czy 

ministerstwem w tej kwestii była i czy faktycznie te deklaracje przekładają się na jakiejkolwiek 

konkretne propozycje. Ja o takowych na tą chwilę nie wiem. Mam nadzieję usłyszeć takie 

propozycje w poniedziałek, kiedy odbywa się posiedzenie wspólne rządu i mniejszości 

narodowych. I mam nadzieję, że wtedy zostaną pewne propozycje skierowane do środowisk 

mniejszości. Więc w chwili obecnej ja bym tego nie nie nazwał bałaganem prawnym. W mojej 

ocenie jest to kwestia interpretacji, zapisów Prawa jest taka, która podważa funkcjonowanie 
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szkół, szkół jako całości. Chcę, żebyście państwo też mieli ogólną wiedzę. Są przepisy na 

poziomie ustawowym, które stwierdzają, że są szkoły z nauczaniem języka mniejszości, 

oddziały bądź grupy międzyoddziałowe, są zapisy na poziomie ustawowym, które również 

narzucają obowiązek maturalny na absolwentów szkół oraz oddziałów z nauczaniem języka 

mniejszości, mówię o obowiązku maturalnym z danego języka. Rozporządzenie, na które też 

powołuje się aktualnie jako na obowiązujący akt prawny- zgadzam się- kuratorium czy 

ministerstwo zupełnie pomija aspekt szkół jako całości, reguluje tylko kwestie oddziałów bądź 

grup międzyoddziałowych, czyli reguluje kwestie funkcjonowania, na przykład, nauczania 

języka mniejszości na poziomie szkół podstawowych w Hajnówce, ponieważ taki system w 

Hajnówce jest, gdzie w szkołach podstawowych funkcjonują oddziały bądź grupy między 

oddziałowe z nauczaniem języka mniejszości. Cała ta sytuacja destabilizuje bardzo pracę naszej 

szkoły. Cała ta sytuacja, no, trwa już prawie dwa lata, na pewno grubo ponad półtorej. A cała 

ta sytuacja doprowadza do ogromnej frustracji środowisko szkolne, nauczycieli, rodziców. My 

się staramy jako szkoła, wypełniać należycie nasze obowiązki edukacyjne. I tutaj chylę czoła 

przed profesjonalizmem naszych nauczycieli, przed ich zaangażowaniem pomimo 

niesprzyjającej sytuacji, ale też miejmy świadomość, że jeżeli nie uporządkujemy tego- ja 

przepraszam, że ja mówię to może do państwa i też trochę podniesionym głosem, bo jestem 

cały w emocjach- raczej to należałoby kierować ten komunikat do, do odpowiednich władz 

oświatowych, które mają tutaj możliwości regulacji prawa, ale my jako środowisk mamy 

wpływ na to, jak szybko te prace będą podjęte. Zadbajmy o to, żeby był to priorytet. O to do 

państwa apeluję, bo nic tak nie dewastuje, jak chaos, który mamy teraz. Dziękuję. 

Starosta Hajnowski Andrzej Skiepko: Romku siedzisz za kamerami nie bardzo ciebie 

widzę, dlatego jeszcze raz serdecznie pozdrawiam i dziękuję za wydłużoną kadencję, 5,5 

roczną, gdzie mieliśmy możliwość podejmowania bardzo ważnych decyzji dla powiatu. Ale 

chce trochę zdemontować wypowiedź. Nasze stanowisko absolutnie nie zmieniło się, bo tak 

trochę odebrałem, że kolego Romku, ty mnie przyatakowałeś, teraz pan dyrektor, że starosta 

też jakby nic nie robi. Hej, trochę nie ta droga. Panie dyrektorze, my chcemy spotkać się przede 

wszystkim z ministerstwem. I tego oczekujemy. Natomiast pan bardzo często wymaga od 

starosty, od zarządu, żebyśmy podjęli decyzję. Pan działa na podstawie statutu i pan odpowiada 

czy, czy ja, kiedy zaproponowałem czy zmianę statutu czy czegokolwiek. Ale tak zostało 

troszkę odebrane. Pan do wszystkich mówi, cały zamęt jest w Ministerstwie i niech naprawią. 

Dlatego my też oczekujemy na takie spotkanie. Pan jest dyrektorem placówki, jednostki, która 

podlega pod starostwo powiatowe, i pan podejmuje decyzję. A nie na takiej zasadzie, że, że 

może starosta coś zrobi, może coś uchwali zarząd. Nie chciałbym, żeby to było tak wyglądało, 

że coś tam w białych rękawiczkach się załatwia. Myśmy w swoje stanowisko przyjęli jeszcze 

w poprzednim zarządzie i tego oczywiście cały czas się trzymamy. I teraz oczekujemy na 

spotkanie w ministerstwie albo z ministrem tutaj, dziękuję bardzo. 

Radny Eugeniusz Saczko: Ja tylko jedno, jedno zdanie, być może z prośbą do pana 

dyrektora, bo pan dyrektor zgłasza się też do odpowiedzi. My chyba wszyscy jak tutaj siedzimy, 

albo prawie wszyscy mamy takie stanowisko same, takie same stanowisko, i wszyscy chcemy, 

żeby sprawa została rozwiązana i wszyscy wiemy, że klucz leży w Ministerstwie, a tu w tej 

chwili siedzi jeden pan i się bardzo cieszy, że my zaczynamy ze sobą dyskutować i przerzucać 

się argumentami. Bo teraz powiem jak to nauczyciel. Bo ja też brałem udział w tej Radzie i też 

głosowałem. Przepraszam, tak jak pan dyrektor, tak ja też jestem cały w emocjach, ale dostałem 

taki list od rodziców, że jeżeli nie będę promował tych dzieci, które nie uczyły się języka 

białoruskiego, to będę odpowiadał przed prawem. Nawet, że może trafimy do prokuratury. Rada 

patologiczna, żeby nie zaogniać sytuacji, wiedząc, że idą zmiany, że będzie zmiana 
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rozporządzenia, promowała tych uczniów. Zrobiła po ludzku w stosunku do uczniów, w 

stosunku do wszystkich. A pan dzisiaj przychodzi na radę i pyta się, czy rada złamała statut? 

Czy państwo rozumiecie o co ten pan spyta? I teraz się cieszy, bo siedzą i się kłócą między 

sobą. Ja proponuję zamknąć dyskusję na ten temat. 

Dyrektor II LO z DNJB Igor Łukaszuk: Tak, ja, mimo tego słusznego postulatu albo 

zamknąć dyskusję, czuję się moralnie zobowiązany, żeby jednak zabrać głos, żeby moje 

intencje nie zostały źle odebrane. Ja przepraszam, jeżeli ktoś z państwa, czy pan starosta, czy 

czy ktoś z byłych członków zarządu czy ktoś z osób tutaj zaangażowanych w normalizację tej 

sytuacji poczuł się dotknięty moim komunikatem, ja jestem naprawdę w emocjach, i te emocje 

mam świadomość, że nie są kierowane do państwa, tylko raczej w tą stronę, gdzie te decyzji 

powinny być, powinny zapadać. Więc absolutnie proszę nie interpretować tego w ten sposób, 

że mamy jakikolwiek żal czy pretensje do organu prowadzącego, a wręcz przeciwnie również 

chcę podziękować za bardzo dojrzałą postawę, za bardzo stanowczą postawę w obronie liceum 

i w obronie siatki szkół w powiecie w Powiecie Hajnowskim. Także Panie starosto w ramach 

sprostowania, żeby komunikat był prawidłowo odczytany, dziękuję. 

Radny Henryk Łukaszewicz: Radny to emocjonalnie do tego podchodzi. Ja nie 

chciałem tutaj prowokować tematu, nie chciałam dyskusji, tylko zadałbym pytanie do starosty, 

żeby odpowiedział. Jeśli prawo nie jest łamane, to proszę statut dostosować do przepisów 

obecnych, przepisy zmienią się i statut znowu się zmieni. Ja tylko chciałem, żeby to 

funkcjonowało od września normalnie tak jak trzeba, żeby na mieście już ta gadka została 

zamknięta, a wy państwo rozkręciliście temat znowu od nowa i pan po prostu na mnie winę 

zwala, tak zawsze pan zwala, niestety. Dobrze, że PiS nie rządzi, tylko PO i PSL rządzi. 

Dziękuję. 

Radny Krzysztof Petruk: Znaczy najpierw może do wypowiedzi pana Mikołaja, żeby 

trochę ostudzić emocje odnośnie tego człowieka co tam miał jakiś tam wypadek na drodze z 

solą to nie ja, a nawet nie wiem, kto to był, ale także przepraszam bardzo. Drugie to odnośnie 

ścieżki rowerowej. Przez poprzednią kadencję można powiedzieć cały czas mówiliśmy, że jest 

są, jest wola, są pieniądze, wszystko się zgadzało, tak, pracowały Komisje, ustalono przebieg 

ścieżki, złożono te dokumenty w urzędzie- chyba Marszałkowskim, tak, bo podobno pan 

marszałek Kosicki tak wspierał nasze działania. I rzeczywiście nie wiem, co się potem z tym 

stało. A teraz do tej dyskusji odnośnie oświaty. Ponieważ nie mam, że tak powiem, korzeni 

związanych z II liceum, ale starałem się przejrzeć te dokumenty, o które poprosiłem tutaj pana 

dyrektora, panią naczelnik i rzeczywiście, jeżeli ktoś z państwa chce się przedrzeć przez ten 

gąszcz niespójnych przepisów, to tam te przepisy są dopasowane do chwili, do sytuacji, do 

osoby, ale jedno, no, taki który mam tutaj przed sobą. Dotyczące wykonywania zaleceń, bo tak 

to jest niestety przy dyrektorowaniu. Mamy kontrol, ta kontrola składa, pisze protokół, wydaje 

zalecenia, dyrektor, i to mówię tutaj akurat o dyrektorze Łukaszuku, odpowiada w paru, tam 

paru, zawsze składał zastrzeżenia do protokołu, do zaleceń. Potem pani kurator przysyłała 

przeważnie odmownie wszystkie te zastrzeżenia. I co ma zrobić dalej, dyrektor? Ja przeczytam 

pismo z ministerstwa skierowane do pana starosty. Szkoła jako podmiot publiczny, jest 

obowiązane do funkcjonowania w pełnym poszanowaniu i respektowania norm prawa 

powszechnie obowiązującego, dlatego nie może uchylać się od zaleceń organu nadzoru 

pedagogicznego, a w szczególności w sytuacji dotyczącej praw i obowiązków uczniów. I mamy 

taką bardzo dziwną sytuację rzeczywiście prawnie niesamowita, bo uczniowie, którzy złożyli 

oświadczenie zgodnie z rozporządzeniem, mówię uczniowie, a właściwie ich rodzice, i mają 

do tego pełne prawo, złożyli takie zaświadczenie do dnia 29 września. Prawda? Wszystko się 

zgadza? Według tego rozporządzenia, które rzeczywiście dla mnie osobiście, zaraz powiem 
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państwu, dlaczego jest takim, no, trochę bublem prawnym i ci uczniowie przestali chodzić na 

lekcje religii, religii, przepraszam, języka mniejszości, języka białoruskiego. Czy mieli do tego 

prawo? Według tego rozporządzenia jak najbardziej, te rozporządzenie mówi o tym, że 

składając to zaświadczenie, tak żeby nie było że jestem taki gołosłowny i cały czas inny, inny 

dokument, zgodnie ze stanowiskiem Ministerstwo Edukacji i Nauki wyrażonym w piśmie, i tak 

dalej i tak dalej przepisy prawa oświatowego nie przewidują sytuacji w której uczeń który 

zrezygnował po złożeniu we właściwym terminie oświadczenia z nauki języka mniejszości i 

nauki własnej historii, kultury, jest zobligowany do zakończenia nauki w szkole do której 

uczęszcza i którą prawdopodobnie zamierza ukończyć, oraz przystąpić w niej do egzaminu 

maturalnego. Czyli inaczej rzecz biorąc, mamy niespójne przepisy, bo z jednej strony w 

ostatnim swoim piśmie pani Kurator, jakby uznała, że obowiązek nauki języka mniejszości 

dotyczy wszystkich uczniów, prawda, panie dyrektorze? Pisał pan o tym do rzecznika praw i, 

jak widzę, jak najbardziej, czyli według mnie, według mnie, ale mówię teraz jako osoba 

prywatna status, status, nie statut tej szkoły powinien pozostać taki samych jaki był, ona wpisała 

się tutaj w życie oświatowo - kulturowe i jak najbardziej uważam, że każdy z dorosłych, który 

posyła ucznia do tej szkoły i który składa deklarację, że uczeń, przyszły uczeń tej szkoły będzie 

uczęszczał na język mniejszości narodowej, to powinno tak być, a nagle zaistniała taka dziwna 

sytuacja, takie kuriozum, bo w paragrafie 6 tego słynnego już rozporządzenia dotyczącego 

możliwości złożenia oświadczenia że nie będę uczestniczył w zajęciach jest taki punkt, paragraf 

6, i przeczytam państwu, przed rozpoczęciem nauki języka mniejszości lub języka regionalnego 

oraz nauki własnej historii kultury, dyrektor szkoły informuje rodziców którzy z różnymi 

wniosek, o i tu jest na przykład o celu prowadzenia zajęć, informacje o maturze. Ale w tym 

rozporządzeniu brakuje jednej podstawowej rzeczy, w moim oczywiście w mniemaniu: nie ma 

żadnej informacji dotyczącej, co się dzieje z uczniami którzy złożyli wniosek, mówię tutaj też, 

oczywiście, rodzice, którzy złożyli ten wniosek, co się z dzieje z uczniami, którzy ten wniosek 

złożyli? Czy powinni opuścić tą szkołę, czy to nie? I nie znalazłem nigdzie takiego typowego 

przepisu prawnego, który o tym mówi. Oczywiście są interpretacje prawne, bardzo różne. Ale 

też pytanie, czy- sorry to mówię do radnego Łukaszewicza czy w tak zwane łamanie, czy statut 

był łamany jest identyczny z tym o którym była mowa w późniejszym, w którym miejscu 

mówicie o łamaniu statutu? Czy to jest wszystko zgodny, bo, powiem szczerze, my skupiliśmy 

się w tym statucie, na tych dwóch paragrafach, ale ja spojrzałem dalej, na przykład artykuł 68 

statutu szkoły podaje przypadki, kiedy można ucznia na podstawie decyzji rady pedagogicznej 

skreślić z listy. I tego przypadku akurat nie ma, bo nikt pewnie nie przewidział, że taki 

przypadek się może zdarzyć. Z drugiej też strony, jeżeli popatrzymy na przepis, to wbrew 

pozorom, nie jest tak łatwo ucznia skreślić z listy uczniów, ponieważ mówimy o artykule 68, 

paragraf 2 i 3, ale mówimy także jednocześnie w artykule 35 prawa oświatowego. Ucznia 

niepełnoletniego nie jest zwolnić się ze szkoły tak proste jak nam się wydaje, aczkolwiek, jest 

tutaj bardzo dobra rzecz, którą można by było zastosować, ponieważ wprowadzając zapis do 

statutu który mówi o tej właśnie sytuacji- że uczeń złożył deklarację czy rodzice ucznia 

niepełnoletniego, że nie będzie uczestniczył w nauce języka mniejszości, wprowadzając zapis 

właśnie do statutu mówiący o przypadku, kiedy można skreślić ucznia, w tym przypadku 

powinno się zastosować taki zapis że po decyzji rady dyrektor pisze wniosek do kuratorium, 

bo kuratorium jest, czy pani kurator ma jest decydentem, może podjąć wniosek o przeniesieniu 

ucznia do równoległej placówki co w naszej sytuacji hajnowskiej jest sprawą bardzo prostą. Są 

dwa licea. I myślę, że w tym kierunku też powinniśmy pójść, aczkolwiek macie rację, takiego 

chaosu, o którym możecie przeczytać w tym spotkaniu 12 kwietnia 2024 roku w kancelarii 

Sejmu to powiem szczerze, że to jest dobra lektura. Poczytajcie, jak wygląda sytuacja, kiedy 

dyrektor musi się dopasować do prawa oświatowego. Tylko ja zadam pytanie: do którego prawa 
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oświatowego? Do jakich zapisów? Do których? Jeżeli ktoś z was, to wyjaśni, bo to rzeczywiście 

tutaj dzieło prawnika, który reprezentował szkołę jest po prostu no napisana z językiem 

prawnym mówiącym o tejże sytuacji, ale ja zadam pytanie takie proste do wszystkich. Jeżeli 

ktoś z was przejdzie i zrozumie prawo oświatowe, to cały szacun z mojej strony, bo nie nie 

jednokrotnie w naszym życiu, oświatowym, bo mówię tutaj jako dyrektor szkoły, myślę Heniek 

jako wicedyrektor czy radny Saczko jako dyrektor, mamy do czynienia, z przepisami które są 

ze sobą sprzeczne, ale my musimy je wykonać. I tyle ad vocem tej sprawy. Jeszcze raz 

podkreślę, że w mojej ocenie ta szkoła powinna zachować ten sam status, który ma i która nie 

miała przez wiele lat. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Jan Korcz: Proszę państwa temat szkoły, liceum kończymy, 

nie, nie, nie, nie, bo to. O nie. To znaczy nie, nie, nie moment, moment, moment, nie opinii 

radców prawnych może być dużo. Ale nie, nie, nie, to nie jest tematem obrad naszej dzisiejszej 

sesji. Temat jest złożony. Ale dosłownie 2 minuty. 2 minuty i kończymy ten temat. No, proszę 

bardzo. 

Pan Roman Ostapczuk: Żeby Krzysiu uściślić to, co przed chwilą powiedziałeś. 

Króciutki, króciutkie dwa cytaty z opinii przygotowanej na ten temat. Jeżeli natomiast uczeń 

przyjęty do szkoły chce z tej nauki zrezygnować, to również może to uczynić, jednakże 

wówczas powinien zmienić formę realizacji prawa i ewentualnie również obowiązku nauki na 

taką szkołę ponadpodstawową, której celem nie jest podtrzymanie tożsamości narodowej przez 

naukę języka i historii i kultury mniejszości narodowej. Jednoznacznie nie przewiduje 

możliwości ukończenia szkoły dla mniejszości narodowej bez uzyskania pozytywnej końcowej 

oceny klasyfikacyjnej z języka mniejszości. Są zapisy. Tak jak mówiłem krótko, dziękuję. 

Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych Mikołaj Janowski: Panie przewodniczący, 

szanowni państwo. Panie radny Petruk. To nie pan był tym, to nie pan i dziękuję za 

sprostowanie. Przepraszam, może źle zostałem zrozumiany. Odpowiadając na pana Romana 

Ostapczuka, chcę podkreślić, że w zarządzie dróg powiatowych jest około pięćdziesięciu 

kilometrów dróg żwirowych, w tym w tym 400 m drogi do Koweły. Około pięćdziesięciu 

kilometrów dróg żwirowych i nie tylko żwirowych, ale piasku w tym czterystu metrów drogi. 

Ja nie będę mówił o szczegółach rozmów wytycznych, a ze względu na taki stonowany głos 

pana radnego Petruka, taki merytoryczny, odstąpię od mojej dalszej, dalszego komentarza w 

sprawie tych 400 metrów drogi. 

Do punktu 14-go: 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Powiatu zamknął 

obrady IV sesji Rady Powiatu. 

 

                   Protokołowała           Przewodniczył 

                        Przewodniczący Rady Powiatu 

                  Violetta Miniuk                                        

                            Jan Korcz 
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